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SARRERA 

 

Memoria honetan HAPOaren lanketaren baitan aurrerapen fasean herritarrekin 
elkarrizketa zabaldu eta bideratzeko egin diren ekimenak jasotzen dira.  

Aurrerapen fasean hiru hautabidez osatutako proposamen zirriborro bat aurkeztu da 
hau aztertu, baloratu eta iradokizunak eta zuzenketak egiteko aukera herritarren 
esku jartzeko helburuarekin. Aurrerapen zirriborroaren aurkezpenarekin 
eztabaidarako marko bat proposatu da, guztien artean aztertu eta beharrezkoak 
dituen zuzenketa eta ekarpenak ahalbidetzeko xedearekin. 

Herritarrekin landu den fase hau irailetik urria amaiera bitarte luzatu da, bi hilabetez. 

Bi hilabete hauetan kanal eta formula desberdinak gaitu dira herritarren parte hartzea 
errazteko. Horrela, aurrez-aurreko aurkezpen saioak, saio monografikoak, kale 
irteera bat, webgunea, online galdetegia, ekarpenak idatziz egiteko aukera eta abar 
bideratu dira astea horietan zehar. 

Proposatu den ariketa ez da erraza. Datu eta baldintza tekniko askok zeharkatzen 
dute Hiri Antolamendurako Plan Orokor bat. Baina txosten honetan jaso diren 
emaitzek Ataun herri konprometitua eta partea hartzailea dela erakusten dute, 
inplikazio handiko jendeak osatua, zalantzarik gabe. Txostenaren lehenengo atalean 
datu horiek denak bildu dira. 

Txostenaren bigarren atalean berriz, parte hartze kanal desberdinetatik jasotako 
informazio, iritzi eta ekarpenak jaso eta antolatu dira, aurrera egiteko baliagarriak 
izan daitezen. Atal horretan ikusiko den bezala, orohar, Aurrerapen zirriborroan 
egindako proposamena eta bertan jasotako hiru hautabideak nahiko lerrokatuta 
daude herritarren iritzi eta nahiekin; atal honetan jasotzen dira aurrerapenak 
herritarrengan sortutako kezka nagusiak eta egin dituzten ekarpenen edukiak. 

Bukatzeko, eranskin gisa jaso da fase honetan sortutako dokumentazio guztia. 
Eranskinetan jaso dira aurrez aurre egindako saio guztien aktak (aurkezpen, saio-
monografiko, kale irteera); galdetegiaren emaitzak; eta idatziz jaso diren ekarpen 
partikular eta taldekoak (on-line zein paperean jasotakoa). 
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PARTEHARTZE DATUAK ETA EUSKARRIAK 

 

AURREZ AURREKO SAIOAK 

 

1. Aurrerapen zirriborroaren aurkezpena 

Aurrerapen zirriborroa aurkeztu eta azaltzeko hiru aurkezpen saio egin dira, 
hirurak herriko auzo desberdinetan. 

Data Lekua 

Partaideak 

Emakumeak Gizonak Guztira 

2024/09/12 AIA 5 7 12 

2024/09/18 SAN GREGORIO 7 9 16 

2024/09/19 SAN MARTIN 9 20 29 

GUZTIRA 21 36 57 

 

Aurkezpenetan aurrerapen zirriborroaren eduki nagusiak aurkeztu ondoren 
herritarren balorazio eta ekarpenetarako tartea ireki da. Saio hauen aktak 
webgunean jaso dira. 

 

2. Saio monografikoak 

Lau saio monografiko antolatu dira. 

Data Gaia 

Partaideak 

Emakumeak Gizonak Guztira 

2024/09/24 Garapen ekonomikoa 4 5 9 

2024/09/25 Erronka demografikoa 4 4 8 

2024/10/01 Mugikortasuna, ingurugiroa 1 5 6 

2024/10/44 Generoa 4 0 4 

GUZTIRA 13 15 28 

 

Saio monografikoetarako izena eman behar zen aldez aurretik. Saioen inguruko 
informazioa eta izena emateko eskaera etxe guztietako postontzietara bidalitako 
euskarrian jaso da. 

Saio guztiak udaletxean burutu dira, ganbaran zein batzar aretoan. 

 

3. Kale irteera 

Data Lekua 

Partaideak 

Emakumeak Gizonak Guztira 

2024/10/15 San Martingo plaza 8 7 15 

 

Arratsaldeko 17.00tatik 19.00k bitartean San Martineko elizaren arkupetan 
bertaratu ziren herritarrei zalantzak argitzen saiatu eta beraien iritziak, kezkak eta 
proposamenak jaso ziren. Kale irteera hau etxeetara banatutako euskarrian 
iragarrita zegoen eta whatsapp bidez komunikatu zen egun aldaketa 
(eguraldiarengatik). 

Guztira, aurrez aurreko saioetan 100 lagunek hartu dute parte: 42 emakume eta 
58 gizon. 
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DOKUMENTAZIOA ESKURATU ETA EKARPENAK EGITEKO 
EUSKARRIAK 

 

Informazio guztia herritarren eskura egotea ezin bestekoa da horrelako lanketa bati 
aurre egiteko. Helburua herritar guztiak informatuta egotea eta parte hartzeko 
aukerak ahalik eta gehien bermatzeko kanal eta baliabide desberdinak sortu dira. 

Kuadro honetan euskarri hauen laburpen datuak: 

Atauneginelkarrekin.eus 

Bisitak 388 

Dokumentuak deskargatu 357 

Galdetegia 

On line 47 

Paperean 0 

Ekarpenak 

Webgunean 9 

Udaletxean 4 

 

1. WEBGUNEA 

Lehen fasean Atauneginelkarrekin.eus domeinua sortu zen prozesurako. Bertan 
dokumentazio guztia zintzilikatuz joan da faseen baitan. Webgunean 
dokumentuak, deialdiak eta ekarpenak egiteko bideak gaitu dira. 

Jarraian atauneginelkarrekin.eus hilabete honetan izan duen jarduera erakusten 
duen zenbait irudi jasotzen dira. 

 

ERABILTZAILE KOPURUA ETA DENBORA 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

*Eguneko pikoak dira. 
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JARDUERA 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

SARBIDEA            JARDUERA NAGUSIAK 
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Irudi grafikoek erakusten dute webguneak trafiko handia izan duela aurrerapen 
fasearen garaian, eta dokumentazioa eskuratzeko oso erabilia izan dela, izan ere, 
azken irudi honen arabera, 357 dokumentu deskargatu dira kanal honetan. 

Bestalde, webgunea bi norabideetan erabilitako kanala izan da: alde batetik, 
dokumentazioa bertan zintzilikatu da eta deialdi guztien berri bertan jaso da. 
Bestetik, webguneak ekarpenak egiteko aukera ematen du eta bide honetatik 9 
ekarpen jaso dira. 

 

2. EUSKARRI FISIKOAK 

Ataungo postontzi guztietara (700 bat gutxi gora behera; etxe bakoitzeko bi lagun 
kalkulatuta informazioa zuzenean 1.400 pertsonengana iristeko anbizioa izan du) 
banatu da aurrerapen zirriborroaren desplegablea, non hiru hautabideen planoak 
jaso diren.  

Bestalde, Udaletxean txosten osoaren kopiak egon dira eskuragai herritarrentzat.  

Ekarpenak eta iradokizunak jasotzeko hiru postontzi fisiko jarri dira: bat 
Udaletxean, beste bat Aian eta hirugarren San Gregorion.  

Udaletxean 4 ekarpen jaso dira paperean. 

 

3. GALDETEGIA 

Galdetegi bat sortu da fase honetan hautabideak baloratu eta hauen inguruko 
ekarpenak egiteko galdera irekiekin. 

Galdetegia irailaren 10etik urriaren 26a bitartean egon da irekita. 

Galdetegia online eta paperean erantzuteko aukera eman da. Paperezko aleak jarri 
dira postontziak zeuden lekuetan. 

Galdetegia erantzuteko online aukera izan da erabiliena. Etxe guztietako 
postontzietara banatutako desplegablean QR bidez sarbidea gaitu da galdetegira, 
eta udalak herriko whatsapp taldera zabaldu du galdetegia online erantzuteko 
lotura baita ere. 

Jaso diren erantzun guztiak online jaso dira. Guztira 47 galdetegi erantzun dira. 
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AURRERAPEN ZIRRIBORROAREN 
BALORAZIOAK 

 

Aurrerapen zirriborroaren proposamenak harrera ona izan du. Irizpideak eta ardatz 
nagusiak balekotzat eman dira aurrez aurreko saioetan zein galdetegian hautabideek 
jasotako balorazioetan. Aurreko fasean proposatutako mosaikoaren ideiak; 
mugikortasun jasangarriaren inguruan egiten den proposamena herriak duen erronka 
nagusietako bati erantzuten, lotura beharra; balio agrologiko altuko lurren 
izendatzea, etorkizunari begirako erronketarako baldintzak sortuz; eta etxebizitzaren 
zein ekipamendu komunitarioen inguruan egiten diren proposamenek orohar harrera 
ona izan dutela esan daiteke.  

Ireki den elkarrizketa prozesura (aurreko atalean ikus daitekeen bezala) herritarrak 
beraien ideia, proposamen eta kezkekin etorri dira HAPOa izango dena hobetzeko 
asmoz. Eta ikus daitekeen bezala, zenbait aldaketa proposatu dituzte, beste zenbait 
zalantza plazaratu eta baldintzak edo irizpideak findu dituzte. 

Gaika antolatuta aurkezten dira aurrez aurreko saioetan zein beste bideetatik 
jasotako balorazioak eta ekarpenak. Aurrez aurreko saioetako elkarrizketa eta 
eztabaida gehienak ez dira hautabide zehatz baten inguruan zentratu, ikusiko den 
bezala. Baina galdetegia erantzun duten pertsonek baloratu dituzte banan bana, eta 
horrela jaso dugu ere hurrengo lerroetan. 

 

BIDE GORRIA-MUGIKORTASUNA 

 

Orohar oso positibo baloratzen da Elbarrena-San Gregorio nukleo urbanoaren 
ideiaren pean jaso eta garatzea, herriak dituen dispertsio pertzepzio eta zailtasunak 
arinduko lituzkeelako. 

Horren baitan nukleo urbanoarentzat proposatzen den mugikortasun alternatiba 
proposamena, bizikleta, oinezko eta mugikortasun-bitarteko jasangarrientzako 
bidearen ideia oso ongi baloratu da. 

Hala ere, marraztu den trazatuari dagokionez ekarpenak jaso dira. Jarraian biltzen 
dira norabide honetan jasotako ekarpen nagusiak: 

• Arrondo eta Astigarragarako tartean (gutxienez eskolarako tartean) atzean 
baino karreterari lotuta egitea proposatzen da. Aukera gisa karreterari errail bat 
kentzea aipatzen da, eta kotxeetarako bidea txandakakoa izatea; honek 
kotxeak abiadura txikiagoan joatera behartuko lituzke gainera. 

• Errepide nagusia erdigunetik txandakakoa izatea. 

• Bidegorria atzetik baino, errepide ondoan. 

• Arinetik behera bide gorria errepidearen eskuin aldean eraikitzea errazagoa 
dirudi. 

• San Martin eta San Gregorio lotzea oso ongi baloratzen da baina hiru 
hautabideetan bide bera marraztu da, ez al dago beste aukerarik?
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Bidegorria eraikitzeko, guztia batera ezingo denez egin, lehentasunak markatzea 
proposatzen da: 

• Otasoro-Arrondo zatiarekin hasi. 

• Edo bestela, hasi goitik behera, faseka San Gregoriotik San Martineraino. 

• Astigarraga aldean ibaiaren beste aldean egiteko aukera aztertu. 

• Ergoiena eta kaskoa lotzea. 

• Faseka egin dadila eta lehentasunak ongi erabaki: San Martinen barruan bide 
gorria ez da lehentasuna, San Martin eta San Gregorio lotzeari lehentasuna 
ematea. Kaskotik kaskora eraikitzea lehentasuna. 

 

BALIO AGROLOGIKO ALTUKO LURRAK 

 

Landa lurrei lurrak beste erabilpenetarako ez kentzea eskatu da. Oso positibo 
baloratu da erreka bazterreko lurrak babestea. Une honetan eta epe laburrean lehen 
sektorerako erabiliko ez badira ere, hor da herritarren nahia eta norabidea, eta 
etorkizunerako aukera hori bermatzea garrantzitsua da. 

Arinen aurreikusitako jarduera ekonomikorako lurrak balio agrologiko altuko lur 
bezala mantentzea. 

 

ETXEBIZITZA 

 

Etxebizitzaren gaia izan da saio guztietan tarte luzeena hartu duena. Kezka handia 
eragiten duen gaia da herritarren artean, besteak beste, aspaldi ez delako eraiki 
etxebizitza berririk eta egun zailtasun handiak dituzte gazteek herrian etxebizitzak 
eskuratzeko. 

• Askotariko etxebizitza eredua. Tamaina desberdinetako etxeak: apartamentu 
txikiak, handiagoak; bloke baxuak, bifamiliarrak… 

• Arrondon orain arteko etxebizitza tipologia mantentzea. 

• Arinen dentsitata baxuko etxebizitzak mantentzea. 

• San Gregoriorako jasotakoa positiboki baloratu da. 

• Espazio berean modu desberdinetako etxebizitzak eraikitzea. Hau da, eremu 
espezializatuak ez sortzea. 

• Hilerriko zonaldean banakako etxe gehiago eraikitzeko aukera baloratu da eta 
HAPOan jasotzeko proposatu da. 

• Zalantza sortzen du ez al diren lur eremu handiegiak izendatuko Astigarragan 
bizitegi erabilerarako. Astigarragako inguruan marraztu den etxebizitzetarako 
bigarren lerro hori baino, etxeen artean existitzen diren hutsuneak baliatzea 
proposatzen da: Rafalena eta Lazkantiberri-ren artekoa (garai batean Iturralde 
etxea zena. Bota egin zuten); Bordatxo eta Bonne tartean; eta Ambone eta 
Lazkauti-zahar arteko hutsuneak, adibidez.
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• Astigarragan proposatutako etxebizitzak eraikitzeko aukerak eskolaren 
ingurura eramatea. 

Baserriak eta etxe handiak. Baserri ugari daude hutsik, eta salgai daudenak 
garestiegiak dira gehienen iritziz, nekez eros dezake baserri bat horrelako prezioetan 
herriko gazte batek. Hori dela eta, baserriak eta etxe handiak etxebizitza txikiagotan 
zatitzeko aukera jaso dadila proposatzen da. 

 

EKIPAMENDU KOMUNITARIOAK 

 

Ekipamendu komunitarioak hautabidean agertzen den tokian jarri beharrean, herriko 
erdigunera eramatea komenigarriagoa da. Honen adibide gisa jarri da herriko plazako 
Bikario etxea. Espazio hau herritarrentzat gaitu daiteke eta ekipamendu komunitario 
gisa erabili. 

Nagusientzako zaintzarako ekipamenduari garrantzia eman zaio saio desberdinetan. 
Ekipamendu hori ez da nukleotik kanpo ikusten, San Martin edo Astigarragan 
irudikatzen da, zonalde bizienen inguruan nagusiak ahalik eta konektatuago mantedu 
eta zerbitzu guneetatik gertu: 

• Astigarragan eskolaren ingurua. 

• Errota Etxea proposatu da. 

 

Boulderraren zonaldea eta Bikoitzen inguruko espazioa izan daiteke ekipamendu 
komunitarioetarako egokia. 

Ekipamenduak indartzea eskatzen da. Nagusiki, bi norabideetan: 

• Adinekoen zaintzara bideratutako ekipamendu eta espazioak. 

• Nerabeei zuzendutakoak, herrian gelditzeko aukera izan dezaten, bestela 
ondoko herrietara joaten dira eta. 

o Padel guneak edo. Jada frontoian ez omen dago guztientzat lekurik. 

o Ura/piszina… 

➢ Erreka guneak prestatu: haurrentzat, nerabeentzat eta baita ere 
adinekoentzat, guztientzat irisgarriak izan daitezkeen lekuak prestatu 
erreka inguruan, freskatu eta jolasteko. 

 

JARDUERA EKONOMIKOAK 

 

• Arinen aurreikusitako jarduera ekonomikorako lurrak balio agrologiko altuko lur 
bezala mantentzea. Inguruan etxebizitzak daude eta edozein jarduera 
ekonomikoak zarata eta trafiko zailtasunak ekarri ditzake. 

• Ajarrestan jarduera ekonomikorako lurrak izendatzeko proposamena ez da 
ikusten, lur horiek balio agrologiko altuko lurrak bezala izendatu daitezela 
eskatu da.
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• Bi kokapen hauek balekotzat ematen ez badira ere, jarduera ekonomikoetarako 
beste espazioren bat aurreikustea HAPOaren baitan eskatzen da. 

 

Lehen sektoreari dagokionez: 

• Baserrien inguruan eta lurretan bestelako eraikuntzarako aukerak aztertzea eta 
ematea, izan ere baserrien eraikinak ez dira bateragarriak gaur egun 
produkziorako dauden tresnekin eta hauek bertan gordetzeko edo hauekin 
lanean aritzeko behar diren espazioak bestelakoak dira. 

 

ONDARE KULTURALA ETA NATURALA 

 

Ataungo ondare kulturala eta naturala erabat lotuta ulertzen dira. Ataunen ondare 
naturalaren potentziala oso handia da, eta horrela jaso da eta baloratu da 
herritarrengatik. Kulturalki herri bizia da eta bere ondare kulturala naturarekin 
harreman zuzenean egon da eta egoten jarraitzen du (JM Barandiaran, Gentil 
Baratzea…). 

Jarduera ekonomikoari lotuta ere ikusten da, eta zentzu honetan etorkizunerako 
gakotzat jotzen da naturari lotutako jarduerak eta zerbitzuak sustatzea eta honakoak 
baliatzea: 

• Ibilbidetarako leku aproposa 

• Lizarrustirekin duen lotura 

• Zirkuituak potentziatu daitezke 

 

GUNE LIBREAK 

 

• Uarkain erabilera publikoko zona bezala utzi. 

 

Gune berdearen inguruan zenbait gogoeta eta proposamen plazaratu dira: 

• Kanpinaren ideia berreskuratzea 

• Futbol zelaia 

• Piszinaren bat edo 

 

Jarduera zein izan daiteke zehaztu gabe, izendapen hori izango duten lurretan 
gauzatuko diren proiektuek zenbait baldintza betetzea eskatu da: 

• Erabilpena herritarrei irekia egotea (baita ere); edo erabilera mixtoa. 

• Kasu: trafikoa areagotu, aparkaleku beharra eta ekarri ditzaketen proiektuekin, 
honi ere eman beharko zaio erantzuna eragina negatiboa izan ez dadin.
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San Martinen aurreikusten den gune berdea eskolara lotu, eskolak ere irabazi dezan 
espazio berde bat. Bertan aukera ezberdinak lantzea proposatzen da: 

• Baratza 

• Zuhaitzak 

o Polikiroldegiarekin lotzea. 

 

Botikaren ondoko belardia gune libre bezala uztea proposatu da. 

Errekaren ingurua berreskuratu. Erreka guneak prestatu: haurrentzat, nerabeentzat 
eta baita ere adinekoentzat, guztientzat irisgarriak izan daitezkeen lekuak prestatu 
erreka inguruan, freskatu eta jolasteko. 

 

AIAKO AUZOA 

 

Aiako auzotarrak urriaren 12ko aurkezpenaren ondoren bildu ziren hautabideak eta 
auzoaren aukerak aztertzeko. Auzoaren erronkak handiak dira eta ari dira 
proposamen eta eskaera desberdinak lantzen udalarekin elkarrizketa bati heltzeko 
asmoz.  

HAPOaren aurrerapenean aurkeztutako hautabideei dagokienez bi eskaera luzatu 
dituzte:  

• Behin betiko proposamenean 1. hautabideko proposamena jaso dadila, zeinean 
jarduera ekonomikorako eta etxebizitza berrietarako eremuak aurreikusten 
diren. 

• Fosa beltza. San Gregorioko ur beltzekin lotzen joatea, erreka zikindu 
beharrean. 

 

HAUTABIDEA 

 

Galdetegian honako balorazioa jaso du 1. Hautabideak: 

Auzo eta pertsonen arteko lotura eta kohesioa errazten du? 7,1 

Herriko gazteek bertan bizitokia izan eta ataundarrek bizi osorako 
proiektua egiteko aukera ematen du? 

7,4 

Ondare naturala aitortuz Ataun ekonomikoki garatzeko aukera 
jasotzen du? 

7,4 

 

Aurrez aurreko saioetan honako aipamenak egin dira 1. Hautabidearen inguruan: 

• Arrondon dentsitate baxuko etxeak. 

• Ergoiena San Gregoriorekin lotu.
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• Aiako bizilagunek bere auzoarentzat hautabide honetako proposamena jasotzea 
eskatzen dute. 

• Arinen jarduera ekonomikoetarako izendatzea proposatzen den lurra beste leku 
batera aldatzea. 

 

HAUTABIDEA 

 

Galdetegian honako balorazioa jaso du 2. Hautabideak: 

Auzo eta pertsonen arteko lotura eta kohesioa errazten du? 4 

Herriko gazteek bertan bizitokia izan eta ataundarrek bizi osorako 
proiektua egiteko aukera ematen du? 

4,8 

Ondare naturala aitortuz Ataun ekonomikoki garatzeko aukera 
jasotzen du? 

4,8 

 

Aurrez aurreko saioetan honako aipamenak egin dira 12. Hautabidearen inguruan: 

• Egungo etxe tipologia mantendu. 

• Ergoiena San Gregoriorekin lotu. 

• Ajarrestako jarduera ekonomikorako lur izendapen hori aldatu. 

• Arinen jarduera ekonomikoetarako izendatzea proposatzen den lurra beste leku 
batera aldatzea. 

 

HAUTABIDEA 

 

Galdetegian honako balorazioa jaso du 3. Hautabideak: 

Auzo eta pertsonen arteko lotura eta kohesioa errazten du? 8 

Herriko gazteek bertan bizitokia izan eta ataundarrek bizi osorako 
proiektua egiteko aukera ematen du? 

8,1 

Ondare naturala aitortuz Ataun ekonomikoki garatzeko aukera 
jasotzen du? 

8,1 

 

Aurrez aurreko saioetan honako aipamenak egin dira 12. Hautabidearen inguruan: 

• Ajarrestako jarduera ekonomikorako lur izendapen hori aldatu. 

• Arinen jarduera ekonomikoetarako izendatzea proposatzen den lurra beste leku 
batera aldatzea. 
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KEZKAK 

 

Etxebizitzaren premia, bereziki gazteentzat, saio guztietan izan da hizpide. HAPOak 
etxebizitzak eraikitzeko izendatuko dituen lurretatik haratago lehentasunezko gaitzat 
dute herritarrek. Norabide honetan, proposamen edo iradokizun ugari egin dira: 

• Etxe hutsak merkaturatzeko lanketa bereziak egin  

o Etxe hutsen zentsoa eta egoeraren analisia 

o Etxe jabeekin kanpainak alokairuan jartzeko 

o Etxe horiek birgaitu behar badira, erraztasunak 

• Gazteei inkesta bat egin: zenbatek behar duten etxea eta zein ezaugarriekin 

• Udalean aholkularitza eta laguntza bulegoa sortu gai honen inguruan: jabeei 
aholkularitza alokairurako; kooperatibak sortzeko babesa eta aholkularitza; 
aztertu zertan lagundu dezakeen udalak. 

 

San Martinetik San Gregoriorako gunea nukleo urbano bezala lantzea eta kontinuo 
zein mosaiko irudiarekin bat egin da orohar saio guztietan. Aurreko HAPOak jasotzen 
zuen irizpideetako bat: auzo guztiak modu orekatuan haztearena; momentu honetan 
Ataunek dituen erronkei aurre egiteko egokia ikusten ez bada ere, honek guztiak 
kezka bat azaleratu du prozesu honetan. Egoeraren diagnosia eta erronkak 
partekatuta ere, auzo bakoitzaren nortasunari euste beharra azpimarratu da. 

Bide gorriaren aldeko hautua parte hartu duten guztiek positiboki baloratu badute 
ere, kezka eta zalantzak sortu dira honen exekuziorako beharko diren finantzazio, 
epe eta denbora, etabar.  

• Ezin bestekotzat baloratzen da proposamen hau eta egun dauden trafiko 
arazoei irtenbidea ere ematea eskatzen da. Aldundiarekin landu 

• Edonola, saio batean baino gehiagotan aipatu da ere lanketa bat egin beharko 
dela eta kotxeak alboratzeko, edo gutxiago erabiltzeko bestelako kultura bat 
landu beharko dela. 

 

San Gregorion eta Arinen oinarrizko zerbitzu falta aipatu dira. San Gregorion 
ekipamendu gutxi daudela aipatu da eta behar bada jarduera ekonomikoak edota 
zerbitzuak sustatu beharko lirateke. Edonola, azken honek zalantzak sortzen ditu, ez 
baitute oso argi udal ekipamenduak San Gregoriora eramanda jendea erakartzea 
bermatuko lukeenik. 
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ERANSKINAK 

 

o AURREZ AURREKO SAIOEN AKTAK 

o AURRERAPEN ZIRRIBORROAREN GALDETEGIA: EMAITZEN USTIAKETA 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

ATAUNGO HIRI ANTOLAMENDURAKO 
PLAN OROKORRA 

 
 

AURRERAPEN ZIRRIBORROA  
 
 

AURKEZPEN SAIOAREN MEMORIA 

AIA. ATAUN, 2024/09/12 
 

 

 

Bertaratutakoak 
 

Herritarrak Zazpi lagun: 3 emakume eta 4 gizon 

Udal ordezkariak 

Martin Aramendi, Alkatea, Mikel Dorronsoro (Hirigintza), 
Pili Imaz (Gizarte Politika eta Berdintasuna), Maider 
Irastorza (Kultura eta Euskara) eta Ion Fontenla 
(Ingurumena, Nekazaritza eta Abeltzaintza) zinegotziak 

Lantalde teknikoa 
Hektor Espin, Eñaut Muñoa (Astazaldi), eta Inesa 
Ariztimuño (Aztiker)  
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SARRERA ETA KOKAPENA 

 

Martin Aramendi alkateak saioaren irekiera egin eta prozesua kokatu du. 

Ondoren, Aztikerrek HERRI-PLANA eta HAPOren fasea kokatu du helburuak eta orain 

arte egindako lanak aurkezten diren hautabideekin lotu eta datozen asteetan egingo 

den lanketa laburki azaldu du. 

 

 

 

AURRERAPEN ZIRRIBORROAREN AURKEZPENA 

 

Astazaldiko Hektorrek eztabaidarako proposatzen den markoa osatzen duten 

hautabideak azaldu ditu; proposamenean marraztu diren planoen atzean dauden 

erabakiak diagnosiaren argazkia eta fase horretan landu ziren helburu eta irizpideekin 

lotuz. Hau da, planoetan marraztutako hautabide desberdinek nola erantzuten dioten 

HAPOaren helburuei herri plana eta Ataunek datozen 10 urteetan dituen erronkei 

erantzuna emateko. 

 

 

 

PARTAIDEEN BALORAZIOAK/ EKARPENAK 

 

Aurkezpenaren ondoren, galderetarako eta iritziak jasotzeko txanda zabaldu da.  

Leku berezia hartu dute Aia auzoaren inguruko kezkek: 

o HAPOan Aiarentzat proposamenik ez dagoela sentsazioa sortzen du. 

o Aiako bizitza ez da erraza, zailtasun handiak daude bizitza oso bat bertan 

garatzeko. 

o Zerbitzu falta dago auzoan: eskolara joateko, medikura joateko, erosketak 

egiteko. 

o Ulertzen da HAPOak ez duela horri guztiari erantzuna emateko aukera. Baina 

Ataunek erantzun eta konponbide bat eman beharko lioke auzoari. 

Aiaren etorkizuna non kokatu daitekeen elkarrizketaren baitan honako indarguneak 

aipatu dira: 

o Naturari lotutako turismo jasangarrirako aukerak baditu Aiak: 

• Ibilbideetarako leku aproposa 

• Lizarrustirekin duen lotura 

• Zirkuituak potentziatu daitezke
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o Lehen sektorea eta ondare naturala dira Aiaren indargune nagusiak 

• Aitzitik, lehen sektorearen egoera tamalgarria da, une honetan ez da 

alternatiba 

• Lehen sektoreak laguntza behar du aurrera egin ahal izateko. 

• Lurrak landu egin behar dira, egoera irauli beharra dago. 

o Aukera bezala ikusten da 1. Hautabidean jasotzen den jarduera ekonomiko 

baterako aukera, ostatu-taberna bat edo izan zitekeena; horrek ere auzoko 

herritarrentzat zerbitzu bat ere izan daiteke denda txiki baten papera jokatuz. 

Bukatzeko Aurrerapenean egindako proposamena orokorrean positibo baloratzen da, 

onartuta ez dituela herriak dituen arazo guztiak konpontzeko gaitasunik baina 

markatzen duen norabidea balekotzat ematen da. 

 

 

 

ITXIERA 

 

Amaitzeko fase honetan eztabaidarako eta iritzi bilketarako sortu diren bideak azaldu 

dira: on-line eta paperezko galdetegia; iradokizunak egiteko postontziak eta online 

lotura; informazio guztia eskuratzeko webgunea eta bertan nola jaso den 

dokumentazio guztia, hala nola burutuko diren lau saio monografikoetan izena 

emateko bideak. 

Azkenik, eskerrak eman eta bukatutzat eman da saioa. 

 

 

 

 

    Ataunen, 2024ko irailaren 12an. 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

ATAUNGO HIRI ANTOLAMENDURAKO 
PLAN OROKORRA 

 
 

AURRERAPEN ZIRRIBORROA  
 
 

AURKEZPEN SAIOAREN MEMORIA 

SAN GREGORIO. ATAUN, 2024/09/18 
 

 

 

Bertaratutakoak 
 

Herritarrak Hamaika lagun: 5 emakume eta 7 gizon 

Udal ordezkariak 
Martin Aramendi, Alkatea, Mikel Dorronsoro (Hirigintza), 
Pili Imaz (Gizarte Politika eta Berdintasuna) eta Maider 
Irastorza (Kultura eta Euskara) zinegotziak 

Lantalde teknikoa Eñaut Muñoa (Astazaldi), eta Susana Martinez (Aztiker)  
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1- SARRERA ETA KOKAPENA 

 

Martin Aramendi alkateak saioaren irekiera egin eta prozesua kokatu du. 

Ondoren, Aztikerrek HERRI-PLANA eta HAPOren fasea lotu ditu: 

o Herri planean ondorioztatu ziren helburuak eta orain arte egindako lanak 

aurkezten diren hautabideekin lotu ditu. 

Sarrera amaitzeko datozen asteetan egingo den lanketa laburki azaldu du. 

 

 

 

2- AURRERAPEN ZIRRIBORROAREN AURKEZPENA 

 

Astazaldiko Eñaut Muñoak eztabaidarako proposatzen den markoa osatzen duten 

hautabideak azaldu ditu; proposamenean marraztu diren planoen atzean dauden 

erabakiak diagnosiaren argazkia eta fase horretan landu ziren helburu eta irizpideekin 

lotu ditu. Hau da, planoetan marraztutako hautabide desberdinek nola erantzun 

diezaieketen Ataunek datozen 10 urteetan dituen erronkei erantzuna emateko. 

Hautabideen azalpena ematearekin batera, argi adierazi du zioa ez dela horietako bat 

hautatzea, baizik eta bakoitzak zer duen interesgarri eta zer duen kaxkarrago 

baloratzea, eta ondorio horien baitan agian hautabide berri bat sortuko da, eta hori 

izango da forma teknikoa hartuko duena, eta beste erakundeen kontrasterako 

proposatuko dena. 

 

 

 

3- PARTAIDEEN BALORAZIOAK/ EKARPENAK 

 

Aurkezpenaren ondoren, galderetarako eta iritziak jasotzeko txanda zabaldu da. 

Jarraian jasotako balorazio eta ekarpenak: 

HAUTABIDEAK BALORATZEN 

 

o Partaideek hautabideen antzekotasuna azpimarratu dute, nahiko antzekoak 

direla baloratu dute, eta ñabardura txikiak salbu, ez dute horien arteko 

eztabaidarik ikusten.



AURRERAPEN ZIRRIBORROA .  AURKEZPEN  SAIOAREN MEMORIA .  
SAN GREGORIO. ATAUN, 2024/09/18 

3 

o Etxebizitzaren gaiaren inguruan, honako aipamenak egin dituzte: 

• Galdetu dute ea zenbat ote diren hutsik dauden etxebizitzak. Alkateak 

esan du 200 paseak direla, eta kopuru horretan baserri hutsak ere sartzen 

direla. 

• Indarra hutsik dauden etxebizitzak betetzeko egin beharko liratekeela, 

eta ondoren berriak eraikitzea beharko lukeela baloratu da. Alkateak 

aipatu du Herri planean proposatutako Etxebizitza bulegoak horri 

erantzun beharko liokeela ere, eta ez dela egiteko erreza, jabego 

pribatuan eragiteko egun mugak eta ezintasunak daudela, baina 

kontzientzia beti landu daitekeenez, beti lortuko da emaitzaren bat. 

Etxebizitza huts batzuk ez direla bizigarriak ere esan du. 

• San Gregorion egin ahal izango diren etxebizitza aukera egokitzat jotzen 

da, bai lekuari dagokionez, eta baita dimentsioari dagokionez ere. 

• Partaide batek baloratu du egun baserriekin gertatzen dena: erosteko 

garesti, eta egokitzeko diru piloa…ezinezkoa bihurtzen dela baloratzen du, 
eta baldintza horietan behintzat, ez dela aukera bat baloratzen du. 

o Mugikortasuna eta batez ere errepidearen egungo ezaugarriak baloratu 

dira: errepidea oso arriskutsua da, eta aldiro okertzen ari den egoera bizitzen 

ari direla azpimarratzen du: estua, trafiko asko, kamioiak, busak, kotxe piloa, 

txirrindulariak…maiz belarrak ere errepidera ateratzen da, eta ez dago ertz 
txiki bat ere ez. Zentzu horretan, oso aberatsa baloratzen du bide gorria, 

baina horren exekuzio arduraz eta denboraz galdetzen du. Erantzun zaio 

udalarena izango dela horren exekuzio ardura, eta faseka egiten joan beharko 

dela, eta aprobetxatu beharko direla interbentzio ezberdinak bide gorria 

sortzen joateko. 

• Galdetzen da ea zer dela eta ez den egokitzen Kaxio bidea, eta hori 

aprobetxatuta sortzen bide gorria. Erantzuten da Kaxio bidea ez dela 

moldagarri, eta ezingo litzatekeela bide gorri bihurtu. Egun dagoen bezala 

ez da irisgarria, ez ditu baldintzak betetzen. Landa lurretik doa, eta hor 

ezin da edozein interbentzio egin, baimenak eskuratzea oso zaila izango 

litzateke. 

• Azpimarratzen da berriro errepidearen arriskua, eta bide gorria bitartean 

ere zerbait egin behar dela esaten da. Baloratzen da kotxeak gora eta 

behera, eta oso azkar mugitzen direla, eta horrekin zerbait egin behar 

dela. Aipatzen da baietz, datuen arabera, egunero gasolindegitik 4.000 

auto pasatzen direla, eta Lizarrustitik 200. Kopuru handiak dira 1.400 

biztanleko herri batentzat. Eta oso zaila gertatzen ari zaigu denoi kotxeak 

alboratu eta beste mugikortasun eredurantz pausoak ematea, bizi estiloa, 

ohiturak, azkartasuna… 

• Planteatzen da errepidean epe motzerako neurriak lantzea. Horretan, 

Aldundia interpelatu beharko dela azaldu da, berea baita eskumena. 

• Aparkalekua behar dela baloratzen da, eta baita ere aparkalekua jartzeak 

kezka sortzen du, horrek ere errazten duelako kotxearen mugikortasun 

eredua.
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o Barandiaran museo eremua handitzea egokia, da, baina horrek ere turismo 

eta kotxe mugimendu gehiago ekar dezake, eta zurrunbiloan gabiltza! Leku 

zaila edozertarako, eta hori ere kontuan izan behar da. 

o Ajarrestan industriarik ezetz baloratzen da, ez duela zentzurik. 

o San Gregoriori lotuta, zerbitzu falta azpimarratzen da. Egun taberna 

bakarrak eguerdiko 14etan itxi egiten du; alternatiba soziedadea da 

nagusientzat, baina ez dago elkargune-topagunerik. Gure kulturan zaila 

egiten da elkartzea taberna eta dendarik gabe. Dendaren beharra ere aipatzen 

da: ogia, eta oinarrizko gauzekin. Taberna-denda baina irekita goiz eta 

arratsaldez. Hori gabe San Gregorio oso hilda dago, eta orduan denak gora 

eta behera ibiltzen dira. Zerbait egin beharra eskatzen da. 

SORTUKO DEN PROPOSAMEN BERRIAN ZER JASO BEHAR DA BAI ALA BAI? 

• Bidegorria, oinezko bidea eta errepidearen zirkulaziorako neurriak 

• Mosaikoaren ideia, edukiz eta jardueraz bete espazioa 

• Etxebizitza erraztu gazteak Ataunen geratzeko. 

• OROKORREAN, aipatzen diren helburuak ontzat ematen dira 

 

BESTERIK 

 

Aipatu dira eta ireki dira hausnarketarako beste zenbait iritzi: 

o Zaila izango da plangintza hori betetzea, diru eta indar asko beharko da. 

o Errepidean berehalako neurriak behar dira, zertxobait seguruago bihurtu 

behar da eremua. 

o San Gregoriok elkargunerako zerbitzuren bat behar du: zerbitzua bera, eta 

bertakoak bertan elkartzea erraztuko duena (taberna-denda). 

 

 

 

4- ITXIERA 

 

Amaitzeko fase honetan eztabaidarako eta iritzi bilketarako sortu diren bideak azaldu 

dira: on-line eta paperezko galdetegia; iradokizunak egiteko postontziak eta online 

lotura; informazio guztia eskuratzeko webgunea eta bertan nola jaso den 

dokumentazio guztia, hala nola burutuko diren lau saio monografikoetan izena 

emateko bideak. 

Azkenik, eskerrak eman eta bukatutzat eman da aurkezpen saioa. 

 

 

    Ataunen, 2024ko irailaren 18an. 



 

 

 

 

 

 

 

 

ATAUNGO HIRI ANTOLAMENDURAKO 
PLAN OROKORRA 

 
 

AURRERAPEN ZIRRIBORROA  
 

 
AURKEZPEN SAIOAREN MEMORIA 

SAN GREGORIO. ATAUN, 2024/09/19 
 

 

 

Bertaratutakoak 
 

Herritarrak Hogeita bost lagun: 8 emakume eta 17 gizon 

Udal ordezkariak 

Martin Aramendi, Alkatea, Mikel Dorronsoro (Hirigintza), 
Pili Imaz (Gizarte Politika eta Berdintasuna), Maider 
Irastorza (Kultura eta Euskara), eta Aitzol Barandiaran 
(Komunikazioa) zinegotziak  

Lantalde teknikoa Eñaut Muñoa (Astazaldi), eta Susana Martinez (Aztiker)  
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SARRERA ETA KOKAPENA 

 

Martin Aramendi alkateak saioaren irekiera egin eta 2022tik hona lan gaiaren bueltan 

egindako ibilbidea kokatu du. 

Ondoren, Aztikerrek HERRI-PLANA eta HAPOren fasea lotu ditu: 

o Herri planean ondorioztatu ziren helburuak eta erronkak errepasatu ditu eta 

aurkezten diren hautabideekin lotu ditu. 

Bileraren sarrera amaitzeko azpimarratu da oraingoz ez dagoela proposamenik, soilik 

hautabide zirriborroak daudela, eta iraila eta urria baliatuko direla zirriborro horiek 

herritarrekin kontrastea egiteko eta jasotzen diren balorazioak kontuan izanda, 

proposamena sortu ahal izateko. 

 

 

 

AURRERAPEN ZIRRIBORROAREN AURKEZPENA 

 

Astazaldiko Eñaut Muñoak eztabaidarako proposatzen den markoa osatzen duten 

hautabideak azaldu ditu; proposamenean marraztu diren planoen atzean dauden 

erabakiak diagnosiaren argazkia eta fase horretan landu ziren helburu eta irizpideekin 

lotu ditu. Hau da, planoetan marraztutako hautabide desberdinek nola erantzun 

diezaieketen 2023ko udazkenean herritarrekin egindako lanketan ondorioztatutako 

helburuei. 

Hautabideen azalpena ematearekin batera, argi adierazi du zioa ez dela horietako bat 

hautatzea, baizik eta bakoitzak zer duen interesgarri eta zer duen kaxkarrago 

baloratzea. Jasotzen diren balorazio eta  ondorioen baitan agian hautabide berri bat 

sortuko da, eta hori izango da forma teknikoa hartuko duena, eta beste erakundeen 

kontrasterako proposatuko dena. 
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PARTAIDEEN BALORAZIOAK/ EKARPENAK 

 

Aurkezpenaren ondoren, galderetarako eta iritziak jasotzeko txanda zabaldu da.  

JARRAIAN JASOTAKO BALORAZIO ETA EKARPENAK: 

 

o Astigarran proposatzen den bai bide gorria eta baita etxebizitzak ere, zergatik 

ez dira errekan beste aldean proiektatzen? Helburuetan landa lurra eta lehen 

sektorea bultzatu nahi dela aipatzen da, eta landa lurrak aldatzen dira 

eraikigarriak izateko mesedetan. Proposamenetan jasotzen den moduan, 

etxebizitza horiek ez dute eguzkirik izango arratsaldera arte, eta orduan ere 

justua. Errekaren bestaldean eginez gero, argi eta eguzki gehiago izango 

lukete. 

Eskaera zehatza da egun landa lurrari ez kentzea lur sailik, horrek kontra 

egiten baitio aldi bereran aipatzen den landa lurra ez jateari. 

Arkitektoak aipatzen du agian aukera bat dela, baina horrek eskatuko lukeela 

zubia, pasarela, e.a. beharra, eta horrek zailtasunak ekarriko dituela. Horrez 

gain, den lurzoruagatik eta inguruan dauden elementuengatik, erakunderen 

baten txostena jasoko lukeela aurreikusten du. 

o Galdetzen da ea bide gorria zatika joango den, edo nola egingo litzatekeen, 

eta nola finantzatuko litzatekeen. Erantzuten da bide gorria herri barnean 

denean ardura munizipala dela, eta kasu honetan horrela izango dela. Hori 

dela eta, faseka egingo litzakeela irudikatu da, baina oraindik ez dago 

proiekturik, eta ezta finantzazio aukerarik ere ez. Helburuak jartzen joan 

beharko dela baloratzen da, eta horiek betetzen joan pixkanaka. 

Finantzazioari dagokionez, adibide gisan aipatzen da bada Arrondon 

etxebizitzak egitearen truke, karga urbanistikoetako bat hori izango 

litzatekeela, zona horretarako bide gorria ipintzea. Baina azpimarratzen da 

teknikoki faseak eta finantza bideak landu gabe daudela, besteak bete 

oraindik ez dagoelako proposamen zehatzik ere ez. 

o Landa lurren harira, Arinen ere desagertzen direla aipatzen da, eta 

urbanizable izendatzen dela, orduan, non geratzen da landa lurra babestea? 

Azken urteetan etxeak berritu dira bertan, eta auzoa dentsitate baxuarekin 

sendotu da, eta orain, industria lur bat jarriko da? Bertako biztanleek ez dute 

ikusten bertan ekipamendu sozioekonomikorik. Argi dute orain arteko 

norabidearekin jarraitu nahi dutela, dentsitate baxuko hazkundearekin eta 

auzo identitatearen babesa eta sustapenarekin. 

Zonalde horren harira argitzen da inolaz ere ez dela aurreikusten industriako 

inongo jarduerarik, eta islatutako ekipamendua lehen sektorearekin lotutako 

aktibitateren baterako aurreikusi dela. Halere, baloratzen du beste herritar 

batek ez dela gune egokiena, kokatzen baita etxe gehiena dagoen lekuan. 

Baloratzen da harreman hori ez dela nahi, etxebizitzak-jarduera harremana 

nahastuta, elkarri eragingo diolako, bai aparkalekua, bai trafiko fluxuan, e.a.
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o San Martin eta San Gregorio lotzea oso idea ona da, eta aspaldiko 

hamarkadetako nahia eta beharra da. Hautabide denetan trazatu bakarra 

proposatzen da, ez dago aukerarik trazado ezberdinak egiteko? Aukera 

bakarra da? 

Bestalde, bere garaian auzo bakoitzaren nortasunari eustea eta hori babestea 

erabaki zen, eta norabide horretan eraberritu dira etxeak. Eskatzen du 

planeamendu berrian aukera horri eustea eta auzo bakoitzak bere 

identitateari eustea eskatzen da. 

Azkenik, Ergoiena ere kasko gunera lotzea eskatzen da, eta norabide horretan 

kontuan hartzea eskatzen da. 

o Beste norabidean, Arrondon propietarioak uso agropekuario mantentzea 

eskatzen du, orain urbanizatu nahi den horretan. 

o Proposatzen den norabidean Astigarragan dentsitate handiko hazkuntza 

gertatuko da, eta norabidea beharko luke auzoak pixkanaka indartzea, gune 

bakoitzean gutxi batzuk handitzeko aukeran. 

o Eskatzen du errespetatzea azken boladan eta gaur egun egin diren garapenak 

eta eraberritzeak, eta ez botarazi oraintxe osatu den ezer. Arin inguruan 

gertatu diren berrikuntzak babestu beharko lirateke. 

o Galdetzen da ea HAPO honekin aisialdi-kultura garapena nola gertatzea 

aurreikusten den; hau da ea balio kulturala, naturala eta paisajistikoa nola 

babestuko den. Erantzuten da herri planean horri begira ateratako ideiak 

honakoak izan zirela: 

• Ibilbide gidatua sortu behar zela, bai bertakoak murgiltzeko eta etortzen 

den bisitaria murgiltzeko ere, eta natur-bideak izan behar zutela, tarteka 

kultura adierazpen gidatuekin. Horretan lagunduko duten baliabideak 

irudikatu ziren, hori elikatzeko norabidean. Kultura-natura-aisia 

integratzearen ideia sustatzea eta dinamizatzeaz hitz egin zela argitu zen, 

eta ez horrenbeste lur zoruaren kategarizazioarekin. 

o Gune berdeak, zer aurreikusten da? Futbol zelaia? Kanpiña izan daiteke? 

Erantzuten da baietz, izan daitekeela, baina hautabideetan ez dela jaso. 

Proposatzen bada aztertuko dela ere esan da (autokarabana parking-a ere 

mahai gainean egon izan da. 

o Arrondon, azken plana oso ondo joan dela baloratzen du beste herritar batek, 

eta orain blokea? Etxebizitza blokea? Eskatzen da berriro ere dentsitate 

baxuko etxebizitza ereduarekin jarraitzea. Azpimarratzen da aukerak direla 

eta ez dela ezer definitiboa. Orain arte bilatu da aukera ematea herritarren 

deliberazio jardunalditik jasotakoari. 

o Eskatzen da ondo gogoetatzea ea benetan zenbat biztanle lortzea den 

helburua. 

o Astigarragan planteatzen dena, eskola ondora ekartzea proposatzen da 

(etxebizitzak). 
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o San Martinen futbol zelaia izateak ze ekarriko duen aztertu ote den galdetu 

da. Erantzun da eskualdeko emakumeen futbol zelaia izango litzatekeela, 

emakumeen futbol beharrei erantzuteko. 

o Galdetzen da ea ba ote dagoen dirua dena aurrera eramateko, bidegorria ere 

ez ote den izango nahiko lan herriarentzat. 

o Piszina berde gunetzat jotzen ote den galdetzen da. Erantzuna da baietz, 

berdegune gidan ulertu ahal izango litzatekeela. Pertsona berdinak baloratzen 

du ea bide gorriak eskola erditik pasa behar ote due. Azkenik, inoiz kanping 

piszina sortzea burutatu ote den. 

o San Martin eta San Gregorio lotzearen helburua ongi ulertuta geratu da, baina 

kasko barruetan ez du zertan lotura bide gorriak ekarri behar, San Martinen 

behintzat, bai baitago barne lotura jada. Azpimarratzen du kasko gunetik 

kasko gunera eraikitzea egokia dela, eta kasko bakoitzaren barrenean ez 

duela zertan. 

o 3. Adinekoentzat ekipamendua aurreikusi da eta horretan aparkalekua? 

Bertakoak bai, baina kanpotik ere mordoa etorriko baita. Aurreikusi da horrek 

sortuko duen trafikoa? Egun ibilgailuen joan etorriak arazo dira, eta gero? 

 

AZPIMARRATZEN DA: 

 

o Bide gorriaren ideia kaskotik kaskora oso egokitzat eta helburutzat jotzen da. 

Lehentasuna behar duela izan aipatzen da. Kaxio bidea ere mantenduta eta 

txukun izatea eskatzen da. 

o San Martin eta San Gregorio lotzea oso helburu garrantzitsutzat jotzen da. 

o Arrondon, orain arte garatu den etxebizitza tipologia mantentzea eskatzen da, 

eta bizilekuetan jarduera ekonomikorik ez. 

o Oso beharrezkoa eta egokitzat jotzen da nagusientzat ekipamendu aukera 

gorde izana, eta kaxko aukeraren batean egitea dela egokiena esaten da. 

1. HAUTABIDEAN: 

• Arrondon, dentsitate baxuko etxeak, bai; bi bloke 8 bizitzakoak, ez. 

• Ergoiena auzoa S.Gregoriorekin ez lotzea akatsa da. 

2. HAUTABIDEAN: 

• -Auzoen nortasunari eusteko modua ez da irudikatzen. Egungo etxe 

tipologiaren ereduarekin jarraitzea eskatzen da, aurreko araudiko 

irizpideekin, alegia. Bateratu iritzpide horiek eta landu diren herri 

erronkak. 

3. HAUTABIDEAN: 

• Garapen ekonomikoa, kultura-natura eta aisia ardatza hartuta ez da 

sumatzen (inongo hautabideetan ere ez)
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SORTUKO DEN PROPOSAMEN BERRIAN ZER JASO BEHAR DA BAI ALA BAI? 

• Bidegorria, oinezko bidea eta errepidearen zirkulaziorako neurriak. 

• Mosaikoaren ideia, agian, baina egungo biziguneak osatuz. 

• Etxebizitza erraztu gazteak Ataunen geratzeko. 

• Hirugarren adinekoen zaintzarako ekipamendua 

• Zalantza bertakoentzat, jarduera ekonomikorako ekipamendua Arin/Saran. 

• OROKORREAN, aipatzen diren helburuak ontzat ematen dira, eta azpimarratzen da 

etxebizitza hazkundea eta eredua orain artekoa behar duela, eta pisu blokeak non 

jarri tentu handiz erabaki 

 

BESTERIK 

 

Aipatu dira datozen bi asteetan gertatuko diren mahai espezifikoak eta horietan parte 

hartzeko aukera. Horrela, interesa duenak idatzi edo deitu behar duela esan da. 

Azkenik, urriaren erdira bitarte jasotzen diren balorazioak ustiatu, eta proposamena 

sortzeko material gisan erabiliko da, orain arte landutakoarekin kontrastatuta. 

 

 

 

ITXIERA 

 

Amaitzeko fase honetan eztabaidarako eta iritzi bilketarako sortu diren bideak azaldu 

dira: on-line eta paperezko galdetegia; iradokizunak egiteko postontziak eta online 

lotura; informazio guztia eskuratzeko webgunea eta bertan nola jaso den 

dokumentazio guztia, hala nola burutuko diren lau saio monografikoetan izena 

emateko bideak. 

Azkenik, eskerrak eman eta bukatutzat eman da aurkezpen saioa. 

 

 

 

    Ataunen, 2024ko irailaren 19an. 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

ATAUNGO HIRI ANTOLAMENDURAKO 
PLAN OROKORRA 
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SARRERA ETA KOKAPENA 

 

Saioari hasiera emateko, Aztikerrek ongi etorria eman die saiora bertaratutako 

lagunei. Honekin batera, orain arte egindako azken pausuen errepaso labur bat egin 

du, horien artean aipatu du egindako deliberazio jardunaldia. Bertatik lortutako 

ekarpenekin Astazaldik 3 hautabide proposamen garatu dituela adierazi du, eta 

aipatu du gaurko saioaren helburuetako bat 3 hautabide horiek aztertzea eta horien 

gaineko ekarpenak egitea izango dela.  

Horren ondoren, adierazi du saioan zehar landuko den gaia garapen ekonomikoa 

izango dela, eta horrekin batera Ataunek HAPOari lotutako hainbat erronka plazaratu 

ditu: erronka soziodemografikoa, industria gune bat ezartzearen kontrako apustua, 

herriko ondare naturalari etekina ateratzea eta hau mantentzea etab. 

Azkenik zera argitu du, HAPOak planoetan azaltzen diren proposamenak garatzeko 

aukera ematen duela, baina planoetan agertzeak berak ez duela esan nahi lan horiek 

burutuko direnik, etorkizunean lan horiek egiteko aukera sortzen duela baizik. 

 

 

 

TALDE DINAMIKA 

 

Aztikerreko teknikariak, behin saioaren testuinguratzea egin ostean, erronka 

soziodemografikoari aurre egiteko dauden lan ildoak aipatu ditu: Etxebizitza eta 

nagusien zaintza. Gai horien baitan talde osoak Aztikerren dinamizazioaren bitartez 

hainbat ekarpen jaso ditu, baita beste gai batzuetan ere. 

 

 

 

PLENARIOA: PARTAIDEEN EKARPENAK ETA IRITZIAK 

 

Hauek izan dira plenarioan jaso diren ekarpenak besteak beste: 

ETXEBIZITZA:  

 

o Etxebizitza kooperatibak eta BOEk egin beharko lirateke gaztek Ataunen 

geratzen direla bermatzeko 

o Etxebizitza sozialak eraikitzeko beharra dago herrian. Gazteek ezin dituzte 

etxebizitza berriak erosi ezta baserriak ere. 

o 237 etxebizitza daude hutsik Ataunen eta etxebizitza berriak egin beharrean 

horiek izan dezaketen bideragarritasuna aztertzea ezinbestekoa da.
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o Hutsik dauden etxebizitzekin dagoen arazoa zera da, ez duela inork saldu nahi, 

jendeak soilik alokairuan jarri nahi du bere etxebizitza. 

o Etxebizitza hutsak egoteak gazteak emantzipatzeko arazo nagusienetakoa da 

Ataunen, dauden etxebizitzaz gain beste etxebizitza batzuk egiteko zailtasun 

handiak daudelako. 

o Gazteentzat etxebizitza txikiagoak eta merkeagoak egin daitezke, aldiz, jende 

helduagoarentzat etxebizitza handiagoak eraiki daitezke familian bizi diren 

horientzat. 

o Ataunen eraikitzen diren etxebizitza berriak Ataundarrentzat babestu behar dira. 

Hori egin ezean inguruko herrietako jendea etorriko da bizitzera, batik bat 

ekonomikoki botere gehiago dutenak izango lirateke. 

o Plaza ondoan etxebizitzak egitea ez da guztiz ideia ontzat hartzen, bertan dagoen 

berdeguneak errespetatu behar direlako. 

o Botika etxea (Zumardia) inguruan eraikitzeko aukera ona izan daiteke, espazio 

horiek udalarenak direlako eta horrek erraztasunak sortzen ditu etxebizitza 

berriak eraikitzerako garaian. 

o Etxebizitza aukerak sortzekotan, baldin eta auzoen bizitza mantendu nahi bada, 

auzo guztietan eraiki beharko lirateke eta ez soilik herriko erdigunean 

kontzentratu etxebizitzak. 

 

NAGUSIEN ZAINTZA: 

 

o Nagusiak industria gunera bidaltzea ez da onartzen, komunitate ikuspegitik 3. 

Adineko pertsonak alboratzen dituelako. 

o Nagusientzat eraikin bat egitea ezinbestekoa da, eta horretaz gain, pertsona 

hauen mugikortasuna bermatu beharreko afera bat da. 

o Herri guztiek ezin dituzte zerbitzu guztiak eskaini. Mugikortasuna indartu behar 

da bailara mailan zerbitzu horietara heldu ahal izateko. 

o Herriko komunitatearen parte izaten jarraitzeko zaintza komunitarioa bultzatu 

beharko litzateke, adibidez: eguneko zentroa, herrian harremantzeko espazioak, 

belaunaldi ezberdinen arteko harremanak sortzeko dinamikak etab. 

o Bailara ikuspegia txertatu beharra dago nagusien zaintzaren aferari erantzun bat 

emateko, etekinak normalean herri handietan geratzen dira eta hori banatzeko 

beharra dago. 

o Boulderraren inguruko zonaldean zerbitzu komunitarioak txertatzea aukera ona 

izan daiteke. Bikoitzen ondoko espazioan horrelako espazioak sortzea ere aukera 

ona da. 

o Herri baratzak belaunaldi arteko sozializazioa bultzatzeko oso erabilgarriak dira. 
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BESTELAKO GAIAK: 

 

o Lurrak zatitzea baserria mantentzeko aukera bada, ideia ona izan daiteke. 

o Baserri kontzeptua aldatu egin da, produkzio eremu izatetik, bizitoki soilak 

izatera pasatu daitezke etorkizunean. Gaur egun baserri eremuetako landetan 

lan egiteak geroz eta etekin ekonomiko gutxiago du eta zaila da hori denboran 

zehar mantentzea. 

o Etekin ekonomiko baxua dute lurrek eta nekazaritza zentro txiki horien 

irtenbidea oso zaila da. 

o Eredu misto bat bultzatzeko aukera aztertu daiteke herri mailan. 

o Ataunen lurra aberatsa eta emankorra da nekazaritza eredu jasangarri bat 

bultzatzeko. 

 

 

 

ITXIERA 

 

Plenarioan burutu den eztabaidaren ostean, Aztikerrek eskerrak eman dizkie saiora 

bertaratutako partaideei eta gogorarazi die inkesta bat dagoela nahi dituzten ekarpen 

berriak egin ahal izateko. 

 

 

 

 

  Ataunen, 2024ko irailaren 25ean. 
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SARRERA ETA KOKAPENA 

 

Saioari hasiera emateko, Aztikerrek ongi etorria eman die saiora bertaratutako 

lagunei. Honekin batera, orain arte egindako azken pausuen errepaso labur bat egin 

du, horien artean aipatu du egindako deliberazio jardunaldia. Bertatik lortutako 

ekarpenekin Astazaldik 3 hautabide proposamen garatu dituela adierazi du, eta 

aipatu du gaurko saioaren helburuetako bat 3 hautabide horiek aztertzea eta horien 

gaineko ekarpenak egitea izango dela.  

Horren ondoren, adierazi du saioan zehar landuko den gaia garapen ekonomikoa 

izango dela, eta horrekin batera Ataunek HAPOari lotutako hainbat erronka plazaratu 

ditu: erronka soziodemografikoa, industria gune bat ezartzearen kontrako apustua, 

herriko ondare naturalari etekina ateratzea eta hau mantentzea etab. 

Azkenik zera argitu du, HAPOak planoetan azaltzen diren proposamenak garatzeko 

aukera ematen duela, baina planoetan agertzeak berak ez duela esan nahi lan horiek 

burutuko direnik, etorkizunean lan horiek egiteko aukera sortzen duela baizik. 

 

 

 

TALDE DINAMIKA 

 

Aztikerreko teknikariak, behin saioaren testuinguratzea egin ostean, saioan landuko 

den metodologia azaltzeari ekin dio. Gauzak horrela, adierazi du, lehenik eta behin, 

3 pertsonako taldeetan banatuko dela taldea. Eta talde horietan proposatu die 

Astazaldik sortutako 3 hautabideen gaineko ekarpenak egitea honako 3 lan ildoetan: 

Turismoa, lehen sektorea eta zerbitzuak. 

Talde bakoitzari 40 minutuko tartea eman zio hiru hautabideen baitan ekarpenak 

egin eta lan ildo bakoitzaren gainean ideiak plazaratzeko. 

 

 

 

PLENARIOA: PARTAIDEEN EKARPENAK ETA IRITZIAK 

 

3 taldetan banatutako dinamika buru ostean, talde guztiak plenarioan batu dira eta 

lan ildoen baitako ekarpenak plazaratzeari ekin diote. Hauek izan dira besteak beste 

plenarioan jaso diren ekarpenak: 
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TURISMOA: 

 

o Bidegorriak BOL eremua bultzatzeko modu bat Lazkaorekin lotuta dagoena. 

Azken finean, bide gorriak aukera ematen du Ataun Lazkaorekin lotzeko eta 

horrek Ataunen bizitza hobetu dezake. 

o San Gregoriora heltzeko zailtasunak sortzen dira bidegorriarekin, batik bat 

topografikoak. 

o San Gregorion ez dago ia ekipamendurik ez eta zerbitzurik, San Gregorio auzo 

bizia izatea nahi bada bertan indarra jarri beharra dago aktibitate ekonomikoak 

edota zerbitzuak garatzen. 

 

ZAILTASUNAK/BESTELAKO EZTABAIDAK: 

 

o Udal ekipamendua San Gregoriora eramateak jende gehiago erakarriko luke ala 

utzita jarraituko luke auzoak? 

o San Gregorion agroturismoa jartzea ideia ona izan daiteke, baina aste santuan 

edota gabonetan jendeak ez badu bertan lan egin nahi ez du zentzu handirik, 

gara horietan baita turismo gehien egon daitekeen garaia. 

o Turismoarekin lotuta ekintzailetasunean arazoak daudela plazaratu da, 

azpiegiturak egon badaudelako baina ez du herriko inork hori hartu eta bertan 

lan egin nahi. 

o San Gregorion inbertitzea (ekipamenduak, zerbitzuak, aktibitate ekonomikoa…) 
auzoak lotzeko aukera on gisa antzematen da. 

o Bidegorria garrantzitsua da inguruko jendeak paseatzeko, baina mugikortasunari 

lotuta ez du horrenbesteko garrantzirik, izan ere, eguraldi txarra egiten duenean 

kasu erabilera mugatua izango luke. 

o Txangoetarako eta paseorako guneetan zerbitzu falta dagoela azpimarratu da. 

o HAPOak turismoarentzat zailtasunak ezarri ditzake, HAPOak berak mugatuko 

duelako zonalde edo espazio bakoitzean zer eraiki daitekeen eta zer ez. 

 

LEHEN SEKTOREA: 

 

o Baserrien inguruan eta lurretan bestelako eraikuntzarako aukerak aztertzea eta 

ematea, izan ere baserrien eraikinak ez dira bateragarriak gaur egun 

produkziorako dauden tresnekin eta hauek bertan gordetzeko edo hauekin 

lanean aritzeko behar diren espazioak bestelakoak dira. 

o Lurrak ondo identifikatzea eta hauek babestea positibotzat hartzen da, eta hori 

hala azaltzen da plano guztietan. Lurren identifikazio hori lagungarria da 

belaunaldi gazteenek nekazaritzara hurbiltzeko. 

o Gune libre gisa hartutako eremua baratza komunitarioak sortzeko erabili daiteke 

edota belaunaldi gazteenei nekazaritzaren inguruko ikasketak jasotzeko eremu 

gisa planteatu daiteke. 

o 2. Hautabidean ekipamendu komunitario gisa.
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ZAILTASUNAK/BESTELAKO EZTABAIDAK: 

 

o Lurren gestiorako eredu malguago bat bilatu behar da, lur horiei erabilpen erreal 

bat emateko. 

o Lurrak espekulatzeko ezin direla erabili azaleratu da. 

o Ez dira lur berriak behar industrialdeak edo etxebizitza berriak sortzeko, 

horretarako jada badaude lurrak. 

o Gune morea ez da guztiz egokia, herriko landa eremu batzuk ez direlako 

erabilgarriak nekazaritzarako eguzki/itzal kontuengatik besteak beste. 

o Eguzki panelak jartzeko aukera ematen al du HAPO batek? (Zalantza gisa) 

 

ZERBITZUAK: 

 

o Ekipamendu komunitarioa hautabidean agertzen den tokian jarri beharrean, 

herriko erdigunera eramatea komenigarriagoa da. Honen adibide gisa jarri da 

herriko plazako Bikario etxea. Espazio hau herritarrentzat gaitu daiteke eta 

ekipamendu komunitario gisa erabili. 

o Elizak ekipamendu publiko bilakatzeko eskaera egin, errekalifikazioak ekiditeko 

eta herritar guztien zerbitzurako egongo diren espazioak sortzeko, adibide 

zerbitzu berriak. 

 

BESTELAKO GAIAK: 

 

o Lurzoru berdeak erdigunean: 

• Uarkain erabilera publikoko zona bezala utzi 

o Baserria: 

• Bizimodu aldaketa nabaria, baserria bera ez da interesgarri suertatzen 

etxebizitza gisa. Bai, aldiz, inguruko landa eremua, ikuspegi produktibo 

batetik. 

• Baserriak banatu daitezke etxebizitzak sortzeko eta, horren bidez, 

komunitateari bestelako onura bat sortu diezaiokete baserriek. 

• Eskarian bidea erraztu beharra dago baserriak biziberritzeko. 

 

Elizak eraikin asko ditu Ataunen. Udalak akordio batetara heldu Elizarekin hauen 

erabilpena mugatu eta herriaren interes eta beharrei lotzeko 
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ITXIERA 

 

Plenarioan burutu den eztabaidaren ostean, Aztikerrek eskerrak eman dizkie saiora 

bertaratutako partaideei eta gogorarazi die inkesta bat dagoela nahi dituzten ekarpen 

berriak egin ahal izateko. 

 

 

 

 

Ataunen, 2024ko irailaren 24an. 
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Bertaratutakoak 
 

Herritarrak Sei lagun: emakumezko 1 eta 5 gizonezko 

Lantalde teknikoa Inesa Ariztimuño  
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SARRERA ETA KOKAPENA 

 

Saioari hasiera emateko, Aztikerrek ongi etorria eman die saiora bertaratutako 

Saioari hasiera emateko, Aztikerreko teknikariak ongi etorria eman die saiora 

bertaratutako lagunei. Honekin batera, orain arte egindako azken pausuen errepaso 

labur bat egin du. Zein fasetan gauden kokatu eta Astazaldik pasa den urtean 

osatutako diagnostiko partekatuaren gainean 3 hautabide proposamen garatu dituela 

adierazi du, eta aipatu du gaurko saioaren helburuetako bat 3 hautabide horiek 

aztertzea eta horien gaineko ekarpenak egitea izango dela.  

Horren ondoren, adierazi du saioan zehar landuko den gaia ingurumena eta 

mugikortasuna izango direla.. 

Amaitzeko gogoratu du, HAPOak planoetan azaltzen diren proposamenak garatzeko 

aukera ematen duela, baina planoetan agertzeak berak ez duela esan nahi lan horiek 

burutuko direnik, etorkizunean lan horiek egiteko aukera sortzen duela baizik. 

 

 

 

PLENARIOA: PARTAIDEEN EKARPENAK ETA IRITZIAK 

 

GUNE BERDEAK 

 

San Martinen aurreikusten den gune berdea eskolara lotzea proposatzen da. Bertan, 

aukera desberdinak landu daitezkeela aipatzen da: 

o Baratza 

o Zuhaitzak 

Taldeak orokorrean zalantzak plazaratzen ditu aurkezpenetan iradoki zen Goierriko 

emakume futbol taldeentzako zelaiaren aukeraren aurrean. Futbol zelai ugari 

badirela inguruan, eta finean trafikoa ekarriko lukeela eta zelaia egoera egokian 

mantentzeko ezin izango zuela edonork erabili. Aldiz, eskolaren inguruan berdegune 

beharra dagoela aipatu da. 

JARDUERA EKONOMIKORAKO GUNEAK 

 

Hiru hautabideetan jarduera ekonomikoetarako Arinen jasotzen den eremua lekuz 

aldatzea proposatzen da. Hautabideetan Arinen proposatzen den lekua ez da egokia 

ikusten, etxebizitzetatik oso gertu dagoelako eta honek zarata eta bestelako 

deserosotasunak sor ditzakeelako bertako biztanleentzat. 
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ETXEBIZITZAK 

 

Etxebizitzetarako jaso diren eremuen inguruan ekarpen desberdinak egin dira. 

Astigarragan proposatzen diren bizitegi erabilerarako lurrak eremu handiegia hartzen 

dutela baloratzen da, eta jada eraikita dauden etxeetatik gertuegi. Proposatzen da 

egun eraikita dauden etxebizitzen artean dauden hutsuneak betetzen joatea, horren 

eremu handia hartu beharrean. 

Alde batetik, eredu askotarikoak jasotzea proposatu da: blokeak, adosatuak… 
Arriskua ikusten da bakarrik esate baterako, adosatu edo txalet txikien eredua, 

Olabarriako adibidea jarri da desiragarria ez den eredu gisa. 

Hilerriko zonaldean oraindik banakako etxe gehiago eraikitzeko aukera baloratu da, 

eta HAPOan jasotzea proposatu da. 

Herrian badira etxe oso handiak (Paskinene jarri da adibide). Etxe hauek zatitu eta 

berritzeko aukera aztertzea proposatzen da, modu honetara etxe bakar batetik lau 

edo bost etxebizitza ateratzeko aukera legoke. Gainera horrelako etxe handiak 

berritzeko beharra gero eta handiagoa omen da, eta ez bada horrelako interbentziorik 

aurreikusten denborarekin eraikinek berak arazoak izan ditzakete. 

Etxe handiekin bezala, baserri handiak etxebizitzetan zatitzeko aukera jasotzea 

proposatu da. 

Etxebizitzari dagokionez udaletik lanketa bat abiatzea proposatzen da herritarrei 

aholkularitza eskaini eta erraztasunak emateko honako edukien inguruan: etxe 

hutsen egoera, etxe handiak eta baserriak zatitzeko, kooperatibak sortzeko… 

MUGIKORTASUNA 

 

Mugikortasuna hobetzeko eta jasangarriagoa izateko herria bidegorri baten bidez 

konektatzearen proposamena oso ongi baloratzen da, oso luzera joango den proiektu 

bezala ikusten bada ere; izan ere Lazkaorekin lotzeko proiektuak duen atzerapena 

eta beharra erakusten duen moduan. 

Edonola, eta ulertuta bidegorriaren proiektuak aparteko lanketa bat beharko duela 

garatzeko, Astigarraga eta Arrondoko trazatua marraztuta dagoen bezala ez da oso 

argi ikusten, etxeen artean geldituko litzatekeelako eta honek segurtasun edo 

bestelako arazoak sor ditzakeelako. Zentzu honetan, aukeran errepideari lotuagoa 

hobeto ikusten da. 
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ITXIERA 

 

Eztabaidaren ostean, Aztikerrek eskerrak eman dizkie saiora bertaratutako partaideei 

eta gogorarazi die inkesta bat dagoela nahi dituzten ekarpen berriak egin ahal 

izateko. 

 

 

 

 

Ataunen, 2024ko urriaren 1ean. 



 

 

 

 

 

 

 

 

ATAUNGO HIRI ANTOLAMENDURAKO 
PLAN OROKORRA 

 
 

AURRERAPEN ZIRRIBORROA  
 
 

EKARPENAK KALEAN JASOTZEN. MEMORIA 

SAN MARTINGO PLAZA. ATAUN. 2024/10/15 
ARRATSALDEKO 17:00TATIK 19:00AK ARTE 

 

 

 

Bertaratutakoak 
 

Herritarrak Hamabost lagun: 8 emakume eta 7 gizon 

Lantalde teknikoa Susana Martinez eta Inesa Ariztimuño (Aztiker)  
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DESKRIBAPENA 

 

San Martingo plazako eliza arkupeetan aurrerapenaren hautabideen planoak kokatu 

dira paretean. Mahai handi bat eta aulki batzuren bueltan etorritako herritarrekin 

zalantzak argitu eta hauek ekarritako kezkak eta ekarpenak jaso dira. 

Bertaratuen arteko solasaldirako aukera eman du saioak; baita ere momentu 

desberdinetan gerturatutako banakakoen zalantzak argitu eta ekarpenak jasotzeko. 

 

 

 

GERTURATUTAKOEN EKARPENAK ETA BALORAZIOAK 

 

Jarraian gaika antolatuta jasotzen dira herritarrek egindako hausnarketa eta 

ekarpenak. 

BALIO AGROLOGIKO ALTUKO LURREN IZENDATZEA 

 

Oso positibotzat baloratzen da erreka bazterreko lurra horiek denak babestea. Horrek 

ez du bermatzen lurra horiek denak lehen sektorerako erabiliko direnik baina 

herriaren nahia eta norabidea jasotzen dute etorkizunari begira. 

AIAKO AUZOA 

 

Aiako auzotarrak urriaren 12ko aurkezpenaren ondoren bildu ziren hautabideak eta 

auzoaren aukerak aztertzeko. Auzoaren erronkak handiak dira eta ari dira 

proposamen eta eskaera desberdinak lantzen udalarekin elkarrizketa bati heltzeko 

asmoz.  

HAPOaren aurrerapenean aurkeztutako hautabideei dagokienez bi eskaera luzatu 

dituzte:  

o Behin betiko proposamenean 1. hautabideko proposamena jaso dadila, zeinean 

jarduera ekonomikorako eta etxebizitza berrietarako eremuak aurreikusten 

diren. 

o Fosa beltza. San Gregorioko ur beltzekin lotzen joatea, erreka zikindu beharrean. 

MUGIKORTASUNA/BIDE GORRIA 

 

Herria bidegorri baten bidez lotzea oso positibo baloratzen bada ere, eszeptizismoa 

nagusitzen da horrelako erronka batek burutu ahal izateko egongo diren aukera eta 

epeez.
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San Martinetik Astigarragarako tartean (gutxienez eskolarako tartean) atzean baino 

karreterari lotuta egitea proposatzen da. Aukera gisa karreterari errail bat kentzea 

aipatzen da, eta kotxeetarako bidea txandakakoa izatea; honek kotxeak abiadura 

txikiagoan joatera behartuko lituzke gainera. 

o Errepide nagusia erdigunetik txandakakoa izatea. 

o Bidegorria atzetik baino, errepide ondoan. 

o Arinetik behera bide gorria errepidearen eskuin aldean eraikitzea errazagoa 

dirudi. 

Bidegorria eraikitzeko, guztia batera ezingo denez egin, lehentasunak markatzea 

proposatzen da: 

o Otasoro-Arrondo zatiarekin hasi 

o Edo bestela, hasi goitik behera, faseka San Gregoriotik San Martineraino. 

ETXEBIZITZAK 

 

Etxebizitzen gaiak kezka handia sortzen du. Aspaldian etxerik ez da eraiki Ataunen 

eta honek belaunaldi oso bat etxe bila herritik kanpo ibili behar izatea ekarri du. 

Etxe berriak eraiki beharra baloratzen da, baina udalari bestelako ekimenak ere 

abiatu ditzala eskatzen zaio: 

o Baserriak etxebizitza txikiagotan zatitu 

o Herriko etxe handiak etxebizitza txikiagotan zatitu 

o Etxe hutsak merkaturatzeko lanketa bereziak egin  

• Etxe hutsen zentsoa eta egoeraren analisia 

• Etxe jabeekin kanpainak alokairuan jartzeko 

• Etxe horiek birgaitu behar badira, erraztasunak 

o Gazteei inkesta bat egin: zenbatek behar duten etxea eta zein ezaugarriekin 

o Udalean aholkularitza eta laguntza bulegoa sortu gai honen inguruan: jabeei 

aholkularitza alokairurako; kooperatibak sortzeko babesa eta aholkularitza; 

aztertu zertan lagundu dezakeen udalak 

HAPOan eraikitzeko jasotzen diren eremuak eredu askotarikoak izatea proposatzen 

da:  

o Tamaina desberdinetako etxeak 

o Espazio berean modu desberdinetako etxebizitzak eraikitzea. Hau da, eremu 

espezializatuak ez sortzea. 

o Astigarragako inguruan marraztu den etxebizitzetarako bigarren lerro hori baino, 

etxeen artean existitzen diren hutsuneak baliatzea proposatzen da: Rafalena eta 

Lazkantiberri-ren artekoa (garai batean Iturralde etxea zena. Bota egin zuten); 

Bordatxo eta Bonne tartean; eta Ambone eta Lazkauti-zahar arteko hutsuneak, 

adibidez.
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JARDUERA EKONOMIKORAKO ESPAZIOAK 

 

Arinen jarduera ekonomikoetarako hautabideetan jaso den proposamena ez da 

partekatzen. Etxebizitzetatik gertuegi dagoela baloratu eta honek bertako 

bizilagunentzat deserosotasuna sortuko duela uste dut. Bertako errepideko trafikoa 

areagotuko lukeela eta segurtasun arazoak sor ditzakeela baloratzen da. 

Inguru berean baina etxeetatik distantzia handiago batetara kokatuz gero nola 

baloratuko litzateke galdetuta, ez da lehen aukera bezala baloratzen baina 

etxebizitzetatik distantzia nahikoa jarriz gero aukera izan daiteke.. 

Edonola jarduera ekonomikoetarako espazioren bat aurreikustea positibo baloratzen 

da eta beste leku bat proposatu dadila eskatu. 

GUNE LIBREAK 

 

San Martin inguruan aurreikusi den gune librearen inguruan hitzartzeak izan dira 

baita ere. Aurkezpen saioetan aipatu zen emakumezkoentzako futbol zelaiaren 

aukerari, begi onez ikusten bada ere, baldintzak jartzen zaizkio: erabilpena 

herritarren esku ere egon dadila (kezka sortzen du mantenuagatik belardia beste 

inork ezin erabiltzea edo bestelako erabilerarik ezin ematea). 

Erabilera mistoa izan dadila, herritarrek erabili ahal izatea eta eskolarekin nolabait 

lotzea, eskolak ere irabazi dezan espazio berde bat; eta baita ere polikiroldegiarekin 

lotzea kanpoan ariketa egiteko aukera txertatuz. 

Bestalde, herritar batek Botika etxe ondoko belardia gune berde bezala uztea 

proposatu du. 

EKIPANMENDU KOMUNITARIOAK 

 

Adinekoentzat ekipamenduren batean pentsatzea inportantea dela azpimarratu da. 

Ekipamendu hori San Martineko erdigunean kokatzea: Errota-etxea proposatzen da. 

EKIPAMENDUAK 

 

Ekipamenduak indartzea eskatzen da. Nagusiki, bi norabideetan: 

o Adinekoen zaintzara bideratutako ekipamendu eta espazioak 

o Nerabeei zuzendutakoak, herrian gelditzeko aukera izan dezaten, bestela ondoko 

herrietara joaten dira eta. 

• Padel guneak edo. Jada frontoian ez omen dago guztientzat lekurik 

• Ura/pistina… 

➢ Erreka guneak prestatu: haurrentzat, nerabeentzat eta baita ere 

adinekoentzat, guztientzat irisgarriak izan daitezkeen lekuak prestatu 

erreka inguruan, freskatu eta jolasteko.
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BESTELAKO EKARPENAK 

 

Antzoki ondoko futbol zelaia: sarea jarri (baloiak errekara ez joateko) 

 

 

 

ITXIERA 

 

Amaitzeko fase honetako azken aurrez-aurreko saioa izan dela aipatu, eztabaidarako 

eta iritzi bilketarako sortu diren bideak gogorarazi dira eta ekarpenak eta galdetegiak 

erantzuteko epea urriaren 26an bukatuko dela azpimarratu da, orain arte iritzia eman 

edo galdetegia bete nahian dabilena lehen bai lehen egin dezan. Informazio eta 

dokumentazio guztia webgunean eskura dagoela aipatu da. 

Azkenik, eskerrak eman eta bukatutzat eman da kalean ekarpenak biltzeko saioa. 

 

 

 

 

    Ataunen, 2024ko urriaren 15ean. 

 



 

AZTIKER IKERGUNEA  
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SARRERA 
 

Ataungo HAPOaren AURRERAPEN ZIRRIBORROAren inguruan balorazioak eta eztabaida sustatzeko asmoarekin galdetegi bat sortu da 
aurkeztu diren hautabideak baloratu eta hauen inguruko ekarpenak egiteko galdera irekiekin.  

Galdetegia HAPOaren aurrerapen fasean herritarren parte hartzea eta elkarrizketa errazteko tresna bat gehiago izan da. Aurrerapen 
zirriborroan proposatutako hiru hautabideen inguruko iritziak jasotzeko beste bitarteko bat izan da. Zentzu honetan, balorazioak eta 
ekarpenak egiten laguntzeko tresna gisa irudikatu da, eztabaida zentratzeko hainbat galdera gako eskainiz. 

Galdetegia erantzuteko aukera irailaren 10etik urriaren 26a bitartean egon da luzatu da. 

Urrian Ataungo postontzi guztietara bidalitako euskarriaren baitan eman da ezagutzera galdetegia. Euskarri horretan QR baten bidez 
galdetegira sarbidea jaso da. Paperean erantzuteko aukera ere eman da; horretarako postontziak jarritako lekuetan paperezko aleak utzi 
dira. 

Azkenik, udaletxeak herriko WhatsApp-eko kontutik zabaldu du galdetegia online erantzuteko lotura baita ere. 

Guztira 47 galdetegi erantzun dira; guztiak online, paperezko galdetegirik beteta ez da jaso eta. 
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METODOLOGIA OHARRAK 
 

Sarreran aipatu bezala, galdetegi hau elkarrizketa sustatzeko tresna gisa irudikatu da batik bat. Hortaz, bertan jaso diren emaitzak ez dira 
ordezkagarriak, izan ere, hori ez da izan galdetegiaren helburua eta ez da horretarako ere diseinatu. 18 urtetik gorako herritar guztiak 
zeuden gonbidatuta galdetegia betetzera eta, hortaz, ez da herritarren lagin ordezkagarri bat bilatu. 

Erantzun duten guztiak ez dira galdetegiaren amaiera arte iritsi: lehenengo hautabidea eta azkenengoaren balorazioen artean 10 bat lagun 
galdu dira. 

 

 

 

EMAITZAK 
 

INKESTATUEN DATUAK 
 

47 lagunek erantzun dute galdetegia.  

Erantzun duten gehienak emakumezkoak izan dira (%51). %83a 30 eta 64 adin tartean kokatzen dira, 30-44 urte eta 45-64 urte taldeetan ia 

erdibana banatuta. 
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Adina 
  Maiztasuna Ehunekoa (%) 

30 urtez azpikoak 4 8,5 

30-44 urte 20 42,6 

45-64 urte 19 40,4 

65 ++ 4 8,5 

Guztira 47 100,0 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Generoa 
  Maiztasuna Ehunekoa (%) 

Emakumezkoa 24 51,1 

Gizonezkoa 19 40,4 

Ez dut erantzun nahi 4 8,5 

Guztira 47 100,0 

 

 

 

%8,5

%42,6
%40,4

%8,5

30 urtez azpikoak 30-44 urte 45-64 urte 65 ++

Emakumezkoa; 

%51,1

Gizonezkoa; 

%40,4

Ez dut erantzun 

nahi; %8,5
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HAUTABIDEEN BALORAZIOA 
 

 

 

Hautabide bakoitzari emandako puntuazioa 

  
Auzo eta pertsonen 
arteko lotura eta 

kohesioa errazten du? 

Herriko gazteek bertan bizitokia izan eta 
ataundarrek bizi osorako proiektua 

egiteko aukera ematen du? 

Ondare naturala aitortuz 
Ataun ekonomikoki garatzeko 

aukera jasotzen du? 

Erantzun kopurua 

1. hautabidea 7,1 7,4 7,4 35 inguru 

2. hautabidea 4,0 4,8 4,8 25 inguru 

3. hautabidea 8,0 8,1 8,1 25 inguru 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

7,1
7,4 7,4

4,0

4,8 4,8

8,0 8,1 8,1

Auzo eta pertsonen arteko lotura eta kohesioa

errazten du?

Herriko gazteek bertan bizitokia izan eta

ataundarrek bizi osorako proiektua egiteko

aukera ematen du?

Ondare naturala aitortuz Ataun ekonomikoki

garatzeko aukera jasotzen du?

1. hautabidea 2. hautabidea 3. hautabidea
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1. LEHEN HAUTABIDEA 
 

Auzo eta pertsonen arteko lotura eta kohesioa errazten du 

Zertan bai? Zertan ez? Zer gehitu edo moldatuko zenuke? 

3. hautabidearen ondoren, hautabide orekatuena, 
jasangarriena eta Ataungo natura gehien 
errepresentatzen duena dela iruditzen zait 

Astigarraga auzoan eraikiko diten etxeak 
dentsitate baxukoak izatea. Blokeak ez. 
Auzoaren izaera bermatu. 

Astigarraga auzoari forma ematen dio. Gazteentzako eta 
haurrak dituzten familientzako primerako auzoa izan 
daiteke bizitzeko. Ataun bezalako herri batean eraikitzen 
diren etxebizitzak belardi txiki batekin eta etxe familiar edo 
bifamiliarrak izan behar dira. Pisuz beteriko blokeak ez. 
Hori soberan dago Lazkaon eta inguruko herrietan. Herriko 
eta inguruko jendeak etxetxo lasaiez osaturiko guneak nahi 
ditu Ataun bezalako herri batean. 

Arazo demografikoari irtenbidea eman behar zaio. 
Gazteak herritik alde egingo dute. Zenbaitek itzuli nahi 
eta ez dago etxebizitza berririk eta alokairurik ere ez. 
Etxe berriak eraikitzea komeni da lehenbailehen. 
Eskola ingurua gune aproposa da horretarako eta 
azkar eman behar zaio forma. 

Auzoetan dauden arazo egoerei auzoan 
bertan eman behar zaie erantzuna. Bide gorri bat eskola ingurutik San Gregoriora. 

Ataunen bizi nahi dut eta etxe berriak eraikitzea. Etxe motak Astigarragako auzoan, bizitza 
gehiegikoak agian (masifikatuegia) Bide gorri bat San Martin San Gregorio lotzen dituena. 

Auzoz auzoko bileretan aurrez aurre elkartzeak 
lagundu egin du. Gauza asko falta dira 

Dentsitate baxuko etxeak Arrondo auzoan eta Astigarraga 
auzoan. Blokeak ez. 

Eskola eta arrondo arteko eremua (Astigarraga) Hiru herri bezala funtzionatzea 
Etxebizitza askoz gehiago, gaztek badoaz kanpora bizitzea, 
ya de ya behar die! 

Etxebizitza berriak eraikitzeko leku aproposak. Pisu 
blokeak beharrean bifamiliarrak, adosatuak! Orokorrean ez diot ezezkorik ikusten 

Ez dakit, gaur egun ez da erraza jendeak horrelako 
prozesuetan parte hartzea. 

Etxebizitzan beharra, herria urbanizatu eta txukundu 

Parte-hartzea txikia izan da eta, gainera, 
bileretara joandako batzuek saio osoan 
presentzia handiegia hartu dute. 

Kotxe bidea oso gaizki dago 

Gehienbat Astigarraga auzoa iruditu zait interesgarria. 
Atauna bizitzera joateko asmoa daukat.  Etxebizitzak 
eraiki behar dira. Auzo polit bat diseinatu. Inguruko 
herrietan pisuak daude, Ataunek beste zerbait eskaini 
behar du. Herri handietan ezin den hori. Bifamiliarrak, 
horretarako leku ezin hobea da Astigarraga auzoa. 
Eskolatik gertu. Kalitatezko lekua. 

 Orokorrean, dagoen moduan ongi ikusten dut 

Nolabaiteko aurrera pauso bat  
San Martingo plaza eguneratu, itzalak, babes lekuak. 
Erreka txukundu, selba bat ematen do 
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Herriko gazteek bertan bizitokia izan eta ataundarrek bizi osorako proiektua egiteko aukera ematen du 

Zertan bai? Zertan ez? Zer gehitu edo moldatuko zenuke? 

Astigarraga auzoko proiektua egokia ikusten dut Etxe motak Astigarragako auzoan, bizitza 
gehiegikoak agian (masifikatuegia) 

Aldatuko nuke, erreka inguruko oinezko bideak 
berdinak izatea, barandilla bat gorria, bestea grisa 
eta bestea metala. Autokarabanak bere lekua izatea 
eta kotxeentzako aparkaleku garbiak, batzuk beti 
dute aparkaleku fijoa, autokarabana kendu eta 
kotxea jarri lekua gordetzekoa 

Dudarik gabe. Baina presazkoa da. Niri pena ematen 
dit herriko jende gaztea Lazkao eta inguruko 
herrietan etxe berriak begiratzen ari direla jakiteak. 
Kezka handia sortzen dit. 

Ez dakit. Askotan iruditzen zait lehen 
sektoreari bultzada emateko ahalegin handia 
egiten dugula, baina guztiok teknikari eta 
funtzionario izan nahi dugu. 

Eskolako parkea berritu. Igerileku bat egin. Haurrak 
Lazkao, Etxarri… bezalako herrietara alde egin behar 
izaten dute udaran herrian ez dagoelako igerilekurik. 
Horrek banaketa sortzen du haurren artean. 

Eskeletoak ez du aurrera jarraitu. Ez da etxeak 
egiteko leku ona. Hautabide honetan ikusten diren 
etxebizitzak eraikitzeko lekuek beste maila bat dute. 

Herriaren nortasuna galdu da, zergatik San 
Martin guztia orain Elbarrena da,  Suki aldea 
ere bai?? Non dira etxeen betiko izenak 

Etxebizitza askoz gehiago, gaztek badoaz kanpoa 
bizitzea, ya de ya behar die! Ta piszina bat udan ume 
guztik kanpoa ez Jun beharrik izateko! 

Eskola inguruan, leku lasaia bizitzeko, laua, 
naturarekin kontaktuan! auzo masifikaturik ez. Orokorrean ez diot ezezkorik ikusten 

Ezer ez, uste dut jasotako ekarpen guztiak aintzat 
hartuta egindako proposamena dela. 

Etxebizitza hazkundea egokia izateaz gain, 3. 
hautabidearen ondoren, hautabide orekatuena, 
jasangarriena eta Ataungo natura gehien 
errepasatzen duena dela iruditzen zait 

Zenbait aukera falta dira 

Haurrentzako parke estaliren bat eta udarako 
alternatiba (igerilekua, San Martinen errekan bainua 
hartzeko lekuren bat prestatu bestela). 

Ez da erraza, alternatiba hauek ulertzeko, marrazkiak 
ez dira ulertzeko errazak 

 Kasu konkretu bakoitza aztertu beharko litzake 

Herriko gazteek ez dute aukera inik bertan bizitzen 
gelditzeko.  Orokorrean, dagoen moduan ongi ikusten dut 

Lehenbailehen eraiki. Ez dago aukerarik.   

Pentsatu nahi dut hori dela ardatza, gazteak herrian 
bizitzen geratzeko etxebizitza duinak eraikitzea eta 
aukerak ematea. 

  

Zenbait aukera daude   
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Ondare naturala aitortuz Ataun ekonomikoki garatzeko aukera jasotzen du 

Zertan bai? Zertan ez? Zer gehitu edo moldatuko zenuke? 

Ezertan ez 
Etxe motak Astigarragako auzoan, bizitza 
gehiegikoak agian (masifikatuegia) 1.hautabidea gustuko dut. 

Indar handia jartzen da Ataungo ondareari orain 
baino etekin handiagoa ateratzeko asmoan. 

Ez zait erraza egiten proposamen batzuk nola 
gauzatuko diren irudikatzea. Dena aldatuko nuke 

Ondare naturala modu egokian aitortzean, bertako 
eta kanpoko jendeak modu ezin hobean disfrutatuko 
du Ataun 

Ia lehen bezala gelditzen da 

Eskola inguruan parkea berritu, estalia izan dadila. 
Eguraldi txarrarekin ezin da ezer egin haurrekin. Eta 
udaran, berriz, igerileku eta ur txorroten parkea 
beharrezkoa da. Pump track bat eraiki bitorrene 
alboko berdegunean. 

 Orokorrean ez diot ezezkorik ikusten Ez dakit 

  Orokorrean, dagoen moduan ongi ikusten dut 
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2. BIGARREN HAUTABIDEA 
 

Auzo eta pertsonen arteko lotura eta kohesioa errazten du 

Zertan bai? Zertan ez? Zer gehitu edo moldatuko zenuke? 

Behar beharreko bide gorria Bide gorriaren kokaketak 

Batik bat, ekipamendu komunitarioen kokapen 

proposamena aldatuko nuke, 1. eta 3. hautabideen 

moduan balio agrologiko erabilera emanez 

Bone ondoko zelai/soroa berde gune izateari ez diot 

zentzurik topatzen. Etxea egiteko primerako zelaia 

da. Gainera, lotu egiten ditu bi auzoak. 

Bonesoro berdegune izateak ez du zentzurik. Etxetxo 

bat eraikitzeko moduan jartzea. 

Etxebizitza askoz gehiago, gaztek badoaz kanpoa 

bizitzea, ya de ya behar die! Ta piszina bat udan ume 

guztik kanpoa ez Jun beharrik izateko! 

Etxe solteak, baxuak (gehienez bi solairu), 

bifamiliarrak Astigarraga auzoan. 

Orokorrean, hautabide desegokiena iruditzen zait, 

batik bat ekipamendu komunitarioen kokapena guztiz 

desegokia ikusten dut, bai bizilagunen erosotasun eta 

naturarekiko errespetu aldetik 

Ez dakit garbi 

Ez zait hautabide egokiena iruditzen, beraz ez diot 

baikorik aurkitzen 
  

 

Herriko gazteek bertan bizitokia izan eta ataundarrek bizi osorako proiektua egiteko aukera ematen du 

Zertan bai? Zertan ez? Zer gehitu edo moldatuko zenuke? 

Etxebizitza gehiago, bide gorria... Ez dakit 
Batik bat, ekipamendu komunitarioen kokapen 
proposamena aldatuko nuke, 1. eta 3. hautabideen 
moduan balio agrologiko erabilera emanez 

Orokorrean ez diot baikorik ikusten 

Orokorrean, hautabide desegokiena iruditzen zait, 
batik bat ekipamendu komunitarioen kokapena guztiz 
desegokia ikusten dut, bai bizilagunen erosotasun eta 
naturarekiko errespetu aldetik 

Ez dakit zergatik ez ditut ondo ulertzen grafikoak 

  
Igerilekua eta jolas parke estalia egingo nituzke gune 
libre handian. 

 

Ondare naturala aitortuz Ataun ekonomikoki garatzeko aukera jasotzen du 

Zertan bai? Zertan ez? Zer gehitu edo moldatuko zenuke? 

… … 

Batik bat, ekipamendu komunitarioen kokapen 
proposamena aldatuko nuke, 1. eta 3. hautabideen 
moduan balio agrologiko erabilera emanez 

Orokorrean ez diot baikorik ikusten 

Orokorrean, hautabide desegokiena iruditzen zait, 
batik bat ekipamendu komunitarioen kokapena guztiz 
desegokia ikusten dut, bai bizilagunen erosotasun eta 
naturarekiko errespetu aldetik 

Etxebizitza askoz gehiago, gaztek badoaz kanpoa 
bizitzea, ya de ya behar die! Ta piszina bat udan ume 
guztik kanpoa ez Jun beharrik izateko! 
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3. HIRUGARREN HAUTABIDEA 
 

Auzo eta pertsonen arteko lotura eta kohesioa errazten du 

Zertan bai? Zertan ez? Zer gehitu edo moldatuko zenuke? 

Astigarraga eta Arrondo auzoa lotuta gelditzen dira. Orokorrean ez diot ezezkorik ikusten 

Etxebizitza askoz gehiago, gaztek badoaz kanpoa 
bizitzea, ya de ya behar die! Ta piszina bat udan ume 
guztik kanpoa ez Jun beharrik izateko! 

Eskola ingurutik Arrondo auzo arteko jarraipena. 
Banaketa dago orain eta ez du zentzurik. Gune 
horretan zerbait egin behar da berehala. 

 Orokorrean, dagoen moduan ongi ikusten dut 

Orokorrean gehien gustatu zaidan aukera hau da.   

Orokorrean, hautabide orekatuena, jasangarriena eta 
Ataungo natura gehien errepresentatzen duena dela 
iruditzen zait 

  

 

Herriko gazteek bertan bizitokia izan eta ataundarrek bizi osorako proiektua egiteko aukera ematen du 

Zertan bai? Zertan ez? Zer gehitu edo moldatuko zenuke? 

Etxebizitza hazkunde handiena proposatzeaz gain, 
orokorrean, hautabide orekatuena, jasangarriena eta 
Ataungo natura gehien errepresentatzen duena dela 
iruditzen zait 

Orokorrean ez diot ezezkorik ikusten 

Astigarraga auzoari forma ematea egokia iruditzen 
zait. Hori dela eta 1.hautabidea eta 3.hautabidea 
iruditzen zaizkit egokienak. Bien arteko nahasketa 
bat egingo nuke etxebizitzei dagokionez. Ikusi zer 
nahi duten etxebizitza erosiko dietenek eta 
estilo/tamaina ezberdinetako etxeak egin (etxe 
bifamiliar batzuk, unifamiliarren bat, tamaina 
ezberdineko pisuz osaturiko bloke baxuak). Denetarik 
pixka bat, beharraren arabera. Eta espazio guztia 
hartuz, ez denak pilatuta. 

  

Etxebizitza askoz gehiago, gaztek badoaz kanpoa 
bizitzea, ya de ya behar die! Ta piszina bat udan ume 
guztik kanpoa ez Jun beharrik izateko! 

  Orokorrean, dagoen moduan ongi ikusten dut 
 

Ondare naturala aitortuz Ataun ekonomikoki garatzeko aukera jasotzen du 

Zertan bai? Zertan ez? Zer gehitu edo moldatuko zenuke? 

Ondare naturala modu egokian aitortzean, bertako 
eta kanpoko jendeak modu ezin hobean disfrutatuko 
du Ataun 

Orokorrean ez diot ezezkorik ikusten 

Etxebizitza askoz gehiago, gaztek badoaz kanpoa 
bizitzea, ya de ya behar die! Ta piszina bat udan ume 
guztik kanpoa ez Jun beharrik izateko! 

  Orokorrean, dagoen moduan ongi ikusten dut 
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AZKEN GOGOETAK 
 

 

Orokorrean, beste gogoetarik edo oharrik egin nahi baldin baduzu, orain daukazu aukera: 

  Maiztasuna 

Astigarraga auzoan etxebizitzak eraikitzea. Bidegorria eta etxeetarako bidea gaur egun dauden etxeen atzealdean egitea. 

Astigarraga auzoko zenbait horren aurka dauden arren, beraien argudiaketarekin ez nator bat. Errekaz bestalde etxeak 

egitea ez da egokia eta Kaxio bidea asfaltatzea are gutxiago. Kaxio bidea dagoen bezala mantendu behar da. Astigarraga 

auzoan Bonesoro bezalako soroak eraikigarri jartzea, oso leku ona da bizitzeko eta auzoak lotzeko ezinbestekoa. 

1 

Bidegorria egitea ezinbestekoa da. San Gregorio eta San Martin lotu. Horretaz aparte, Astigarraga auzoari forma eman eta 

etxebizitzak egin. 
1 

Etxebizitza askoz gehio, gaztek badijozte kanpoa bizitzea, ya de ya behar die! Ta pistina bat udan ume guztik kanpoa ez 

Jun beharrik izateko! Gaztek gure herrin gelditzea behar deu, horrek sortzen do bizie ta anbientea, baino gazte hoik nun 

bizitzeko etxek ez badittue kanpoa dijozte, pixuk ta etxek behar die (berrik, etxen zarrak obratzeko lan gogo gutxi dau), 

erreztu mesedez egon daitezken traba ta burokrazik etxebizitza berrik sortzeko! 

1 

Ez dut ulertzen zergatik eskatzen duten erantzunak arrazoitzeko. 1 

Gabillene ondoko (eskola pareko) aparkalekuak beste era batera jartzea. Ez dago batere ondo sartu eta irteteko eta 

gainera auto asko pilatzen dira ordu puntetan. Eskolako parkea berritu eta parkea estalia izan dadila. Igerilekua edo ur 

txorrotekin parke bat. 

1 

Gogoeta: Ataunen dentsitate baxuko etxeak eraiki behar dira. Beharraren arabera poliki-poliki. Jendeak argi dago ez 

duela bloke handietan bizi nahi Ataun bezalako herri txiki batean. Blokeetan bizitzea gustatuz gero Lazkao/Beasain/Ordizia 

bezalako herriak eskura daude. Ataunen bertako jendeak dentsitate baxuko etxeak nahi ditu (Arrondo eta Astigarraga 

bezalako auzoetan) eta ez San Martingi eskeletoa bezalako proiektuak. Horretaz aparte, bidegorria ezinbestekoa da. 

Bestalde, Altzanipeko bidea zabaldu eta trafiko guztia hortik bideratzea. Eta erdigunea peatonala izatea ezinbestekoa da. 

1 

Herria bizirik egoteko, bertan gelditzeko aukerak behar die, ez orain bezala, udan herri fantasma bat ematen do, piszinata 

kanpoa, tabernak itxita, herrin erdie Lazkaon, paseatzen, zerbait hartzen, irari eta abar haundi bat.. 
1 

Igerilekua. Bizikleta eta patineteekin ibiltzeko pista. Parke estalia. Hiru hauek eskolako berdegunean edo Bitor Jatetxe 

ondoko zelaian. 
1 

Laburbilduz, bizilagunen beharrak, jasangarritasuna eta naturarekiko errespetua gehien bermatzen duen hautabidea 3. 

dela iruditzen zait, 1. ere egokia ikusten dut, 2. ordea guztiz desegokia 
1 

San Martin herrigunean autoak ez ibiltzea asteburuetan. Izugarrizko arriskua dago Troska inguru horretan haurrekin. 

Jendea oso azkar pasatzen da. 
1 

San Martingo Plazan estalpe bat egin eguraldi on zein txarretarako. 1 

Guztira 11 
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ONDORIO NAGUSIAK 
 

Hiru hautabideetatik balorazio altuenak jasotzen dituena 3. hautabidea da: 8a gainditzen du honako hiru galderetan: Auzo eta pertsonen 
arteko lotura eta kohesioa errazten du; herriko gazteek bertan bizitokia izan eta ataundarrek bizi osorako proiektua egiteko aukera ematen 
du; eta ondare naturala aitortuz Ataun ekonomikoki garatzeko aukera jasotzen du. Aldiz, bigarren hautabidea ez da 5era iristen 
balorazioetan. 

Laburbilduz,  

• Hiru hautabideen balorazioetan azpimarratzen da etxebizitza berrien premia indar handiarekin. Kezka handia sortzen du gazteek 
herrian etxebizitzarik ez topatzeak. Etxebizitza berrien aukerari dagokionez, dentsitate baxuko etxeak izatea eskatzen da bereziki. 
Askotariko etxebizitzak eraikitzea, eta blokeen kasuan baxuak izatea aldarrikatzen da. Astigarraga auzoaren potentzialitatea 
azpimarratu da, eskolaren inguruari garrantzia eman zaio. Baina aldi berean kezka sortzen du Astigarraga masifikatzeko 
arriskuak. Eraikitzearen premia handia bada ere, guztia batera eraiki beharrean faseka egin dadila proposatzen da. 

• 2. Hautabidean ekipamendu komunitarioen kokapenak sortzen ditu zalantza handienak eta ez da erdigunetik horren isolatuta 
aukera egokitzat jotzen; eta Ajarrestakoa balio agrologiko altuko lur izendatzea proposatzen da. 

• Bidegorriaren proposamena ongi baloratzen da, zenbait lekuetan trazatu alternatiboa proposatzen baldin bada ere.  

• Proposamenekin Astigarraga eta Arrondo lotzen direla baloratzen da. 

• Trafiko aldetik ere erdigunean trafiko asteburuetan etetea (edo peatonalizatzea) eta aparkalekuak eskolaren inguruan 
berrantolatzearen proposamenak ere jaso dira. 

• Herria biziagoa izan dadin zenbait proposamen jaso dira: parke estaliak eta udarako txorrotadak edo igerilekuaren proposamena. 

 


